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Szitnyai Je-
nõ: Üdvöz-
löm Hoffman
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terét. Mire te-
lik, mire nem,
hogyan néz ki
Tököl Város
költségvetése
a 2009-es esz-

tendõben? Kíváncsi vagyok általában is az önkormányzati gondolko-
dásra. Tököl 2018-ig elfogadott Gazdasági Programja vonzó jövõké-
pet vázolt fel a lakosság elõtt. Tudnak ebbe az irányban lépegetni,
vagy pedig az önkormányzat a mindennapi túléléssel lesz elfoglalva
ebben az évben.
Hoffman Pál: Véleményem szerint nehéz évek várnak az önkor-

mányzatokra, de ez nem ad felmentést az alól, hogy hosszútávú terve-
ket is készíteni kell, és a mindennapi munkát ezeknek a terveknek meg-
felelõen kell alakítani. Lehet, hogy lelassulnak folyamatok, lehet, hogy
jobban ki leszünk szolgáltatva külsõ lehetõségeknek, de ettõl még az irá-
nyokat, céljainkat pontosan kell tudnunk.
Sz.J.: Tudjuk, hogy a nagy számok olyan sokat nem mondanak

senkinek, mert meg kellene nézni, hogy részleteibenmit is tartalmaz-
nak, de összességében Tökölnek mekkora az idei költségvetése?
H.P.: Az idei költségvetésünk 1,2 mdFt-ról indul�
Sz.J.: Ez így soknak hangzik�
H.P.:Nem, ez nagyon kevés, hisz ez egy 10 ezres kisváros költségveté-

se. Ha összehasonlítjuk, hogy Szigetszentmiklóson 32 ezer lakos él és 6,5
mdFt a költségvetés. Ami mozgásteret jelent az önkormányzatok számá-
ra, az a helyi adóbevétel. A mi költségvetésünkbõl 219 mFt körüli az a
helyi adóbevétel, ami a mozgásteret jelenti. Ennek egy része is sajnos el-
megy olyan kötelezõ feladatokra, melyeket az állam nem finanszíroz
meg teljes mértékben. Egy kis hányada az, amellyel olyan feladatokat
tudunk megoldani, melyek nem kötelezõek az önkormányzat számára,
de mi fontosnak tartjuk: a közösségek támogatását, bizonyos szociális
többletellátások biztosítását s a nagyrendezvényeinket.

(Folytatás a 2-3. oldalon)

Hagyományok Háza néven ismét látható a
helytörténeti gyûjtemény

(Folytatás a 4. oldalon)

Wass Albert dombormû felavatása
(Folytatás a 24. oldalon)

Megújult épületben, új helyen a rendõrõrs
és a Védõnõi Szolgálat

(Folytatás az 5. oldalon)

Április 3-án átadták a Tököli Tesco
Bevásárlóközpontot
(Folytatás a 22. oldalon)
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Folytatás az 1. oldalról.
Sz.J.: Az önkormányzatok most különösen nézik a vállalko-

zások helyzetét, hiszen a bevételük egy része valóban az adók-
ból származik. Tökölön hogy ítéli meg polgármester úr a vál-
lalkozások helyzetét, az adózási képesség, készségük jobb
lesz, rosszabb lesz ebben az esztendõben?
H.P.: Mielõtt belemennénk a számokba és erre a kérdésre

válaszolnék, hadd térjek vissza az elõzõ gondolatokhoz. Az
irányokhoz, melyek egy település fejlesztését meghatározhat-
ják. Szívesen beszélek arról, hogy Tököl egy kicsit más vá-
rosfejlesztési, településfejlesztési filozófiával mûködik mint
más agglomerációs települések. Mi csak fokozott mértékben
nyílunk meg a beköltözések elõtt, mert az a célunk, hogy
akik ideköltöznek, azok valóban európai körülményeket ta-
láljanak.
Minden gyermeket fel tudunk venni az óvodákba, iskolá-

ba, nincs zsúfoltság az orvosi rendelõben�
Sz.J.: Tehát városnövekedés de korlátokkal?
H.P.: Ütemezve és meghatározott keretek között, ezt döntések-

kel is biztosítjuk. Nem felel meg a valóságnak, hogy a települé-
sek nem tudják kezelni a beköltözéseket, azt a városfejlesztést,
ami egyébként magánvállalkozások által valósul meg, mert az
építési szabályzatok kialakulása bizony a testületek felelõssége.
Mi olyan döntést hoztunk talán jó fél éve, hogy Tökölön egy
építési telek minimális mérete 550-750 m2, és csak egy ingat-
lant lehet rá építeni.

Sz.J.: Tehát szabályozott mederben próbálják terelgetni a
folyamatokat, nem úgy mint pl. Budapesten, ahol gyakorlati-
lag a befektetõk irányítanak.
H.P.: Így van, és mi pontosan tudjuk, hogy a következõ 6-8

évben azon a kb. 1000 építési telken, mely Tökölön beépíthe-
tõ lesz, milyen ütemben, hogy költözhetnek be az új lakók és
kik lesznek azok, hiszen tököliek is építkeznek ezeken a terü-
leteken.
Sz.J.: A betelepülõk között remélhetõleg egyre több a vál-

lalkozó is, milyennek ítéli meg a fizetési képességeket?
H.P.: Úgy látom, hogy nehezebb lesz a vállalkozások helyzete,

mint korábban, bár a költségvetésünkben optimisták vagyunk,
mert nem számolunk helyi adóbevétel csökkenéssel.
Sz.J.: Ez derûlátásra vall.
H.P.: Így van, ez derûlátást feltételez, és kockázatot is jelent.

A mai fogadónapom is azzal kezdõdik, hogy egy vállalkozó ke-
res, aki segítséget vár az önkormányzattól. Kíváncsi vagyok a
beszélgetésre, hiszen színvonalas gépekkel dolgozik, külföldre is
voltak korábban megrendelései, vajon milyen segítségre vár az
önkormányzattól, beszélgetés csupán, vagy konkrét segítségre
is szüksége van?
Sz.J.: Helyi vállalkozásoknak milyen szerepe van a foglal-

koztatásban, vagy a munkaképes népesség zöme eljár az agg-
lomerációba?
H.P.: Tökölön elég sokan dolgoznak helyben, többen, mint

korábban. Persze megérezzük azt, hogy a Csepel Autógyárban

megszûntek munkahelyek. Átalakult a Pestvidéki Gépgyár, ott
is megszûnt a munka. Bezárt az Állati Fehérje Feldolgozó. Csak
az utóbbi 3 évben megszûnt 400 munkahely, de azért új mun-
kahelyek is vannak. Kis- és középvállalkozások jönnek létre
Tökölön, bár itt még nem érzõdik az a vállalkozástelepülési
láz, ami Dunaharasztin és Szigetszentmiklóson az autópálya
környékén tapasztalható. Egyre többen dolgoznak otthon
Tökölön, kisebb vállalkozásokban.

Sz.J.: Ma minden önkormányzatnál töprengenek a forrás-
bõvítés lehetõségén, hogy honnan lehet pénzt szerezni. Az
egyik lehetõség a pályázat. Tököl most ebbõl a szempontból
jó hírrel szolgálhat, ha nem is annyi pénzt nyertek, mint sze-
rettek volna, de a városközpont megújul, megszépül.
H.P.: A pályázati lehetõségektõl sem vagyok elájulva, mert

azt látom, kicsit úgy alakult a helyzet mint korábban a taná-
csi rendszerben. A jó pártkapcsolatok révén kijárásokkal el le-
hetett érni bizonyos fejlesztéseket a településeken. De igaz,
hogy a település forrásbevonó képessége fontos, ennek egyik
eleme a pályázati lehetõségek kihasználása. Képesek vagyunk
pályázatokra, a saját források biztosítására, de ahhoz, hogy
egy település talpon maradjon és biztonságos költségvetési
helyzetet teremtsen a maga számára, más megoldásokat is ke-
resnie kell.
Sz.J.: Ez a pályázati rendszer egyáltalán alkalmas arra,

hogy az ilyen típusú, nagyságú város fejlõdését elõsegítse
vagy kiszámíthatóvá tegye ezt a fejlõdési pályát?
H.P.: A pályázat csak az egyik lehetõség. Az önkormányza-

tok talpon maradása más lehetõségek kihasználását is jelen-
ti. Pl. a vállalkozói tõkével való kapcsolat kiépítését, a vál-
lalkozó által megépített épület önkormányzati célra történõ
bérbevételét. Az egyik legfontosabb eleme a forrás növelésé-
nek az önkormányzati mûködés hatékonyabbá tétele, olyan
takarékos intézményrendszer kialakítása, melyekben nincse-
nek párhuzamosságok, elviselhetõ szinten vannak a bérek és
dologi kiadások, melyek a költségvetésben komoly tételt jelen-
tenek. Tökölön az elmúlt 18 évben folyamatosan hoztunk
ilyen kemény döntéseket, megszüntettük az idõsotthont, és egy
vállalkozó szerzõdéssel látja el a feladatot, így megspóroltunk
15 mFt-ot. Amikor az iskolai étkeztetésben a konyhát meg-
szüntettük, és magánvállalkozó szállítja be az étkezést, hason-
ló színvonalon és árban, mint amire a konyhánk képes volt,
15 mFt-ot takarítottunk meg. Tehát a szervezeti átalakítás is
fontos.
Sz.J.: Ennek az volt az eredménye, hogy az intézményeket

fenn tudják tartani, és az önkormányzatot nem érheti az a
vád, hogy túlfoglalkoztat.
H.P.: A mi receptünk: takarékosabb mûködés, a vállalkozói,

külsõ források bevonása és a pályázati lehetõségek kihasználá-
sa. A pályázatoknál az az érdekesség, hogy hiába van Gazda-
sági Programunk 2008-18 közötti idõszakra, s voltak a koráb-
bi idõszakra is hosszú távú terveink. Ebben listázva vannak a
feladataink fontossági sorrendben, melyeket az emberek elvár-
nak tõlünk. Ha ezek az igények nem találkoznak a pályázati le-
hetõségekkel, van egy ellentmondás, mert lehet, bölcsõdét kel-
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lene építeni, óvoda-felújításra, járdaépítésre lenne szük-
ség, de erre nem nagyon van pályázati lehetõség. Viszont
ha településközpont-építésre van pályázati lehetõség, ak-
kor azt kell beadni. Hiába vannak fontossági sorrendben
a feladataink, amelyeknek megvalósítását az emberek el-
várják tõlünk, ha az igények nem találkoznak a pályázati
lehetõségekkel.
Sz. J.: Errõl már beszéltünk itt korábban, hogy sokszor

nem azt fejlesztjük ami szükséges, hanem amire pályáza-
tot írnak ki. Ha már szóba került a gazdasági program,
mely egy alapos munkának néz ki, feltûnt, hogy Tököl is
milyen fontosnak tartja a turisztikai fejlesztéseket. Ez
azért is érdekes, mert a turizmus is válságban van. Olva-
som a programban, hogy a település tájképi karakteré-
nek megerõsítésétõl a kerékpárútig rengeteg mindent
terveznek.
H.P.: Ez valóban érdekes kérdés, a kistérségben is a tu-

rizmus fejlesztésében látják a kitörési pontot. Én úgy lá-
tom, a térség ketté fog válni. A felsõ, M0 autópályához kö-
zeli településeken más lehetõségek lesznek, és más adottsá-
gokból fognak mûködni, talán más elképzelésekkel is mint
a kistérség déli területén, ahol valóban egyetlen kitörési
területnek a turizmus fejlesztése látszik. A Kis-Duna lehe-
tõségeinek kihasználása, azok a rendezvények, városképi
adottságok, amelyek Ráckevére fûzve felhasználhatóak
lesznek. Tököl igyekszik ezekhez alkalmazkodni, és meglé-
võ lehetõségeket próbálunk bõvíteni.
Van magánkézben lévõ horgásztó, ahová szívesen jönnek

az emberek, a repülõtéren sárkány- és sétarepülés. A gyor-
sulási versenyeken több tízezer ember van adott hétvégén
a településen, emellett a kerékpáros turizmus sok más lát-
nivalót tud biztosítani a kistérségbe érkezõknek.
Sz.J.: A turizmus fejlesztése az egyik olyan téma, amely

nem csak egy-egy település szintjén jelenik meg, hanem
a kistérségi közös gondolkodásban is. Ennek apropóján
hadd kérdezzem meg, hogy a tököli városfejlesztés és a
kistérség fejlesztési céljai mennyiben harmonizálhatók?
Mert az természetes, hogy minden településnek megvan
a maga önálló érdeke és ahhoz görcsösen ragaszkodik,
ugyanakkor muszáj térségben gondolkodni. Csak érde-
mes-e?
H.P.: Ha valaki megmondja nekem, hogy a kistérség-

ben milyen közös térségfejlesztési elképzelések vannak,
akkor azt szívesen meghallgatom, mert szerintem nincs
ilyen. És ezt hosszú ideje nehezményezem. Varga József-
fel, Szigetújfalu polgármesterével ezért kezdeményeztük,
hogy a kistérség készíttessen egy programot a térségfej-
lesztésre vonatkozóan. Koncepció megfogalmazására
több kiló anyag áll már rendelkezésre, ez megtörtént,
olyan program készítése viszont, ami egy pontos helyzet-
elemzést követõen valódi programokat jelölne meg vagy
várna el a településektõl, ilyen még nincsen. Ajánlom is
egyébként mindenkinek, hogy kísérjék figyelemmel ennek
az anyagnak a sorsát, vegyenek részt civilek és magán-
emberek is ebben a vitában, mert az elsõ, ami ebbõl a
munkából következni fog, az egy szembesülés. Szembesü-
lés azzal, hogy a mostani településfejlesztési döntések-
nek vagy szabályozásoknak megfelelõen mi várható a
kistérségben. Véleményem szerint az elmúlt 18 évben eb-
ben a térségben spontán folyamatok alapján alakult úgy
a helyzet, ahogy alakult. Itt, az északi körzetben már kö-
zel 100 ezren lakunk, a vállalkozások itt települtek meg,
de ebben semmi közös elképzelés, integráció nem való-
sult meg. A jogszabályok nem teszik lehetõvé, hogy a kis-
térség kötelezõ érvényû döntéseket hozzon a települések-
re, viszont a józan ész megköveteli az együtt gondolko-
dást. Itt már végesek a lehetõségek, egyre nagyobbak a

közlekedési problémák, a szakrendelõ � még hogyha
most a felújítására sor is kerül � jelenleg nagy zsúfolt-
sággal dolgozik, a közbiztonság szintén problémás,
rendõrhiánnyal küzdünk. Tehát szembesülünk azzal,
hogy a területen élõk már egyre nehezebb körülmények
között élnek, lassan nem érdemes kiköltözni Budapest-
rõl, mert nem jobbak az életkörülmények. Csak talán
hétvégén, amikor a családi házakban töltik az emberek
az idejüket Ezt a helyzetet végig kell gondolni, és hosz-
szú távra el kell dönteni, hogy ezen javítani akarunk-e,
vagy ezt az állapotot elfogadjuk.
Sz.J.: Így van, tehát szorosabbra kell zárni mindenkép-

pen a sorokat.
H.P.: A kistérségi társulás ebben a programban szerin-

tem ajánlásokat tehet majd a képviselõ-testületeknek, és a
választók és a testületek együttmûködése eredményezheti
azokat a döntéseket, amelyek egy ütemezett fejlesztést biz-
tosítanak. Olyan változásokat, amely a kistérség számára
elfogadható.
Sz.J.: Tököl Önkormányzata egyébként ahogy olva-

som, nagyon is támaszkodna a lakosság véleményére,
meg a civil szféráira is, a 2018-ig szóló gazdasági prog-
rammal kapcsolatban meghirdettek egy fórumot, ahol
mindenki elmondhatja a maga észrevételeit és javaslata-
it. Van-e igazán érdeklõdés iránta?
H.P.: Annál kisebb, mint amit mi szeretnénk. Mert ez

egy komoly munka, fáradtságot jelent a programot végig-
olvasni, és ha mást nem, de legalább a saját környezeté-
nek problémáit felmérni. Szerepel-e ebben az anyagban,
ha nem, akkor felhívni bennünket, vagy jelezni, hogy mi-
lyen konkrét változásokat szeretnének.
Sz.J.: Igen, nagyon fontos amit polgármester úr

mond, mert valóban nem azt kell elvárni a lakosságtól,
hogy az egész városra legyen egy jövõképe, de a sajátjá-
ra legyen.
H.P.: Az a tervem, hogy ezzel az anyaggal, mielõtt vég-

legesen elfogadjuk, képviselõtársaimmal együtt végigme-
gyünk a helyszíneken, tehát 8-10 fórumon, az adott terü-
leten élõkkel találkoznánk. Remélem, hogy lesz 20-30 em-
ber, akit érdekel a környezete, érdekli a város sorsa, és vé-
gigbeszéljük velük a programot. Egy polgármesternek, de
a testületnek is a legnagyobb biztonságot a munkában a
nyilvánosság jelenti. Nem nekünk kell kitalálni, hogy mi
történjen egy városban, hanem az emberek igényeit kell jól
megérezni, jól megismerni, s a közös megvalósításban kell
eredményesnek lenni.

Sz.J.: Polgármester úr, ha egyetért vele, akkor a DVTV
nagyon szívesen elkíséri Önt és munkatársait egyszer egy
ilyen közvéleménykutatásra, körútra. Köszönjük, hogy
eljött a stúdióba.
H.P.: Köszönöm a meghívást.
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Megújult a Helytörténeti Gyûjtemény
Tökölön. A közel 30 éves helyi anyag
valódi tököli parasztpolgári házban ke-
rült elhelyezésre. A jelenleg Török Jó-
zsef tulajdonában álló egykori Szilágyi-
ház (még régebben a Bonhardt család

otthona) helyiségeiben Törökné Koszik
Ilona rendezte el az új tárgyakkal gyara-
pított gyûjteményt. A hangulatos szo-
bák pontosan idézik a két világháború
közötti idõszak Tökölének paraszti éle-
tét, de szívet melengetõ az ötvenes évek
tárgyaiból berendezett konyha és a hat-
vanas évek általános iskolai hangulatát
idézõ tanteremsarok is.
A képviselõ-testület meghívását sok

tököli elfogadta és részt vett az egész
napos disznóvágáson és kóstoláson, így
az átadási ünnepség feszélyezett proto-
koll helyett kedélyes közös énekléssel
folyt.
A vendégek a Prekovac Együttes han-

gulatos játékát és a finom ételeket

élvezték. A ház egykori tulajdonosai,
Szilágyi János, Szilágyi Cecília és csa-
ládjuk Gergényi Pál társaságában járták
végig a termeket. Az egész napos prog-
ramban családias tököli disznóvágás is
szerepelt.

Hagyományok Háza
Hoffman Pál: Tököl a Csepel-sziget egyik legrégebi és legváltozatosabb történelmû települése. Az itt lakók a földbõl éltek, és szigorú vallási és

családi hagyományok tartották össze õket. A mai város, a mostani közösségek a múlt eredményeibõl, kudarcaiból épültek fel. A kiállítás mutatja, meg-
becsüljük azt, amit elõdeink elértek, és szeretnénk, ha üzenet is lenne a fiataloknak: Tökölinek lenni mindig büszkeség.
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Tököl városi Rendõrõrse új helyre költözött. A Rendõrõrs
ünnepélyes átadására 2009. március 19-én került sor.
Az õrs dolgozói az új címen, 2316 Tököl, Fõ út 121. szám

alatt, de változatlan telefonszámon � 06-24/479-007 � várják a
lakosságot és hívásaikat.

Tököl város vezetése minden idõszakban kiemelt fontosság-
gal kezelte a települési közbiztonságot. Az akkor még nagyköz-
ség és a Pest Megyei Rendõrkapitányság együttmûködésével
1998-ban rendõrõrsöt hoztak létre. Az õrs szakmai feltételeit a
Szigetszentmiklósi Rendõrkapitányság, a helyszínt és a mûkö-
dési feltételeket a város biztosította. A rendõrõrs Szigethalom,
Halásztelek és Tököl területén fejti ki tevékenységét.
A rendõrõrs épületének felújítási igénye miatt a város új

helyszín biztosítását vállalta, a Fõ u. 119. szám alatt Tököl
közigazgatási épületcsoportjainak egyikében kapott elhelye-
zést. A város az új helyszínen a korábbinál nagyobb alapterü-
leten kulturáltabb elhelyezést alakított ki. A rendõrõrs mû-
ködtetésében való közremûködés mellett Tököl város vezeté-

se más irányú erõfeszítéseket is tesz a közbiztonság javításá-
ért. A Pest Megyei Kapitánysággal megkötött több éves
együttmûködési megállapodás keretében, évente l millió fo-
rint rendõri, járõrözési túlmunka finanszírozására kerül sor. A
város 1,4 millió forinttal támogatja a közel 100 fõvel kiváló-
an mûködõ polgárõrség tevékenységét is. A rendõri illetve
polgárõr járõrök jelenléte, munkája igen eredményesnek
mondható.
A Szigetszentmiklósi Rendõrkapitánysággal való együtt-

mûködés keretében Szabó József polgármester úr és Papp
Péter korábbi kapitány közremûködésével Tököl is részt
vesz a kapitányság területén kiépített kistérségi térfigyelõ
kamerarendszer kialakításában. 2008-ban és 2009-ben a vá-
ros kifejezetten a közbiztonság javítására 15 millió forint
költségvetési forrást biztosított. A most átadásra kerülõ
rendõrõrs 8 fõs állománya három település 34 ezer lakosá-
nak biztonságáért felel. A 106 m2 területû rendõrõrs felújí-
tására 4 millió forint önkormányzati forrást biztosított a
képviselõ-testület.

FFelavatták az új tököli relavatták az új tököli rendõrõrsötendõrõrsöt

A tököliek számítanak a
Polgárõrségre

A Polgárõrség ma már az egyik legjelentõsebb közösség
Tökölön. Több mint 100 fõvel mûködik, igen magas szerve-
zettségi fokon és elismertséggel. A legfontosabb természete-
sen az emberek bizalma, a telefonhívások, megkeresések tu-
catjai bizonyítják, a tököliek számítanak rájuk.
Fontos megjegyezni, hogymegyei szinten is a legjobbak kö-

zött tartják számon a tökölieket.
A városban élõk számíthatnak a csapat munkájára, felelõs-

ségvállalására, ezért fontos, hogy az egyesület is érezze a város
vezetõinek támogatását.
Az erkölcsi elismerésen felül a költségvetésben jelenhet

meg tevékenységük méltatása. Kezdeményezés történt, hogy
az Egyesület kapja meg a Tökölért Emlékérmet. A költségve-
tésben a járõrautó megvásárlását segítettük, és a járõrözõ pol-
gárõr mellé a rendõrségi együttmûködés keretében rendõrt
biztosítottunk. A járõrözéshez szükséges üzemanyag fedezetét
álljuk, ez is bizonyítja, hogy a képviselõ-testület elismeri ezt az
igen magas fizikai és szellemi felkészültséget igénylõ munkát
és felelõsséget.
Várják a fiatalok jelentkezését, hiszen a katonaság hiányá-

ban már igen kevés helyen van lehetõség ilyen férfias tapasz-
talatok megszerzésére.
A Polgárõr Egyesület Elnöke: Ágics Péter 30/6212-483.
A Polgárõrség ügyeleti telefonszáma: 30/6212-484.

A Tököli Polgárõrökmájus 9-én a Szigethalmi Pol-
gárõr Napon vettek részt. Kb. 30 fõvel képviseltettük

magunkat, jó hangulatú zenés, bulizós nap volt. A meghirde-
tett fõzõversenyen hat induló volt, az elsõ helyezést sikerült
elérnünk nagyon finom pulykazúza és nyak vegyes pörkölt-
tel. Szakácsaink: Vejmola István és Jankovics Zoltán. Min-
denes segítõjük: Ferencz László

Ágics Péter Polgárõr Egyesület Elnöke
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Elég a reménytelenségbõl!
A márciusi ifjaknak

nem sikerült kivívniuk a
nemzet szabadságát, de
õk azok, akik tetteikkel
ébren tartják a nemzeti
öntudatot, a nemzeti lel-
kiismeretet.
Az 1848-ra való emlé-

kezés energiákat szabadít
fel bennünk, amely bár-
mikor képes erõvé válni.
Most is 1848-hoz ha-

sonló idõket élünk. Fe-
szültség vibrál a levegõ-
ben, mert mindannyian
érezzük a hanyatlást, a
romlást magunk körül.
Válságba sodorták az or-

szágot, mert a hatalmon lévõk becsapták az embereket. Nem azt
teszik, amit ígértek, s most ellentéteket szítanak közöttünk. S van
még egy hasonlóság 1848 és a mai helyzet között. Ez a korabeli
idézet mai igazsága: �A nagyméltóságú helytartótanács sápadt
vala és reszketni méltóztatott�.
Az idõsebbek saját életükben megéltek ilyen helyzeteket. Gye-

rekként 1956-ban, felnõttként, családapaként 1989-90-ben. Õk
már tudják, hogy a válság a megújulás lehetõsége is. Tököl az el-
múlt 18 évben bizonyította, az akkori rendszer válságából euró-
pai színvonalra emelkedett a város. Sikeresek vagyunk, mert szü-
leink, nagyszüleink értékrendje, a ragaszkodás a hithez, magyar-
ságunkhoz, a szülõföldhöz vezet bennünket. A józan észre, a be-
csületre, a mértéktartásra alapozva képesek voltunk összefogni.
Rendet, nyugalmat biztosítottunk. Új munkahelyeket, európai
körülményeket teremtettünk. Most szembesülünk azzal, hogy új-
ra a reménytelenségbe akarnak rántani bennünket azok, akiket
csak a saját gazdagodásuk érdekel.
Mi Tökölön bizonyítottuk, tudjuk, mit jelent 1848, a márciusi

ifjak és 1956, a pesti srácok követõinek lenni. Nem fogadhatjuk
el, hogy minden a piac, az egyéni érvényesülés, a mások legyõ-
zése, mert tudjuk, mit jelent egy közösség ereje. S nem fogadjuk
el a magyarság megaláztatását sem, amit Szerbiában, Szlovákiá-
ban, Romániában tapasztaltunk.
1848 egyik legfontosabb követelése így hangzott: �Felelõs kor-

mányt akarunk!� Ez a követelés ma is érvényes: Felelõs kormányt
akarunk! Rendet az országban és elismerést a külvilágtól.
Évtizedes gyakorlat, hogy egy tököli fiatal tartja az ünnepi

megemlékezést. Mindig érdeklõdéssel várjuk, mit üzen 1848 a
mai huszonéveseknek. Hogyan látják a szabadságharc idejét, s
mai helyzetünket. Hisszük, a fiatalság erejével Magyarország új-
ra erõs, megbecsült, tiszteletreméltó országgá válik.

Hoffman Pál polgármester

Karddal faragott világ
Vukov Ádám ünnepi beszéde

Az 1848-49-es forradalom és szabadságharc évfordulójára gyûl-
tünk össze. 161 évvel ezelõtt fiatal költõk és irodalmárok, arisztok-
raták és polgárok gondolták úgy, hogy elegük van az elnyomásból,
a cenzúrából, a mások irányításából. Idealisták voltak, hittek ön-
magukban, egymásban, a minden magyart összefûzõ testvériség-
ben. Akkor is, ma is voltak sokan, akik megrázták fejüket, és azt
mondták: Á, úgysem fog sikerülni. S lám mi lett belõle. Közvetet-
ten, de nekik köszönhetjük, hogyma szabadon, nyíltan, amagunk
uraként ünnepeljük õket.Ha ugyanis �48 és �56 nemad erõt és ön-
bizalmat nekünk, nehezebben éljük túl a kommunizmus szorítását
és lépünk rá a rendszerváltás rögös útjára.

A forradalom után kibontakozó szabadságharc a nemzeti ösz-
szefogás mintapéldája volt. A korabeli Európában, és azóta is el-
ismeréssel szólnak róla világszerte. Másfél évvel tovább harcol-
tunk, mint bármely nép amárciusi forradalmak közül. A szabad-
ságharcban a nép apraja-nagyja részt vett, és közösen vitték
elõbbre az ország ügyét. Különbözõ emberek voltak: Petõfi a lel-
kes, meggondolatlan ifjú, Kossuth az irányító, vezetõ, Széchenyi
az építkezõ, Bem a harcoló. Ugyannyira voltak különbözõek,
mint mi. Mindegyikük más-más tulajdonságokkal, erényekkel és
gyarlóságokkal. Nagyságuk az, hogy megtalálták helyüket az or-
szág életében, hogy hol tudják leginkább segíteni, elõremozdíta-
ni a nemzetet. Ez a mi feladatunk is, megtalálni helyünket, fel-
adatunkat és azt tisztességgel ellátni.
A nemzet: a magyar nép a sok százéves török és osztrák elnyo-

matás után ekkor vált újra nemzetté. A nemzetet nem csak a
nyelvi, területi, gazdasági erõk tartják össze, hanem egy közös-
ség, amelynek egy a múltja, egy a jövõje. A nemzetben az embe-
rek figyelnek egymásra, óvják és védik a közösséget. Ezt az érzést
próbálja a világ kiirtani belõlünk a globalizáció mindent és min-
denkit egységesítõ elvével, mert egy nép kiszolgáltatott, kizsák-
mányolható, egy nemzet viszont nem. A nemzet erõs, öntörvé-
nyû, szabad és jövõképe van.
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Az elmúlt 161 évben sokszor nem voltunk nemzet, sokszor
voltunk nép, amelyet a történelem viharai ide-oda lökdöstek, ta-
szigáltak. Azt szoktuk mondani: minden embernek megvan a
maga keresztje, és a Jóistenmindenkinek akkorát ad, amelyet el-
bír. Valahogy így van ez a mi kis országunkkal is. Ha azt érezzük,
hogy a mi keresztünk nagyobb, súlyosabb, mint másé, az azért
van, mert mi többet bírunk, jobbak vagyunk.
Gyakran elfelejtkezünk arról, hogy a 48-as forradalom elõtt

volt egy reformkor is. Egy 30 éves idõszak, amikor az ország fel-
ébredt álmából és építeni kezdett. Építette a városokat, falvakat,
utakat, hidakat és építette szellemiségét: iskolákat, könyvtárakat,
egyetemet, intézményeket. Csak ezen a talajon tudott kivirágoz-
ni a szabadságharc fája. Wass Albert írja:
�Kétféle ember van ezen a világon, egyik karddal farag világot

magának, a másik ekével. De a karddal faragott világot egy má-
sik kard ledöntheti, s újjá faraghatja nagyon is gyorsan. Mara-
dandót csupán az eke farag.�
A kard és az eke együtt viszi elõbbre nemzetünk. Ne legyünk

restek egyiket vagy másikat kezünkbe fogni. Lehet, hogy azt

érezzük, hogy jön a kard ideje, sõt lehet, hogy itt is van. Most,
amikor névleges demokráciában kordonok mögött, szólássza-
badság és szabad véleménynyilvánítás nélkül ünnepelünk a for-
radalom emlékhelyein.
A nemzeti ünnepeink, október 23-a és március 15-e nem-

csak egy-egy forradalom emléknapjai, hanem évrõl évre a
nemzet önigazolásának napjai. Évrõl évre összejövünk és örü-
lünk egymásnak, egymással, örülünk magyarságunknak. An-
nak, hogy 1100 esztendeje élünk itt magyarok a Kárpát-me-
dencében. Annak, hogy bár 1100 esztendeje zúdulnak ránk a
történelem és természet csapásai, még mindig itt vagyunk.
Ezeken az ünnepeken belekiáltjuk a nagyvilágba, még min-
dig élünk.
Kívánom, kedves ünneplõk, hogy most, amikor a múltba és

egyszerre a jövõbe is nézünk, a múltban ne a fájdalmat, a szen-
vedést és a kudarcot lássuk, hanem a dicsõséget, a sikereket, a
nemzeti összefogást. Ennek tudatával, büszkeségével tekintsünk
a jövõbe, amitõl nemmegrémülni kell, hanem a 48-as hõsök bá-
torságával szembenézni és felelni kihívásaira!
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A kistérség polgármestereit tömörítõ szervezet elõtt tar-
tott bemutatót a �Ráckevei (Soroksári) Duna-ág vízgazdál-
kodásának, vízminõségének javítása� tárgyú, �EU-támo-
gatásra számot tartó projekt elõkészítése� címû programot
készítõ ÖKO Zrt. csapata a tanulmányterv jelenlegi
állásáról.
34 milliárd forint a Kis-Duna rehabilitációjára, olvassuk,

halljuk a kormányzati reklámokat, s közben azt látjuk, eltelt
újabb három év, és megint nem történt semmi. Ebben a cik-
lusban már nem is fog.
A partmenti települések polgármesterei óriási erõfeszíté-

seket tesznek egy társulás létrehozásáért, mely a csatorná-
zási támogatási pályázat feltételeit teremtené meg. Kreisz
László taksonyi polgármester, a bizottság vezetõje társaival
egy elõterjesztést készített a társulási tanács számára, amely-
ben a finanszírozás problémáinak rendezésére tesznek
javaslatot. Indulásként 1 mFt, késõbb 7 mFt kistérségi
támogatást igényeltek, de elõfordulhat, hogy még 20 mFt
megítélését kérik.
A Hoffman Pál polgármester vezetésével mûködõ Pénzü-

gyi Bizottság, Varga József, Magasitz Lajos egyhangúlag
javasolta a kért támogatás megítélését.
Ez a döntés is bizonyítja a kistérségi összefogást ebben az

ügyben.
Az elmúlt hónapban azonban visszalépés következett be a

programban. Az eddig hangoztatott 8-10 millió m3 iszap
helyett már csak 2 millió m3 kinyerését tervezi az ÖKO Zrt.
A teljes kotrás helyett új megoldásként az úgynevezett
mozaikos kotrási technikát kívánják alkalmazni.
Tököl szakhatósági véleményként fogalmazta meg a teljes

kotrásra vonatkozó igényét. Ha a csodafegyver, a mozaikos
kotrás ennyire hatásos, már évekkel ezelõtt megkezdõd-
hetett volna a kotrás.

Ülést tartott a Csepel-szigeti Gerinc-út Bizottság. Szabó
József szigetszentmiklósi polgármester, a bizottság elnöke
meghívására Hoffman Pál tököli, Fáki László szigethalmi,
Szentgyörgyi József halásztelki polgármesterek, valamint
településeik alpolgármesterei, mûszaki vezetõi vettek részt a
találkozón. Egyetlen napirendként Kollár Évának, a NIF
Zrt. munkatársának beszámolója került tárgyalásra. Az
elõadás meglehetõsen optimista megközelítésben értékelte
a jelenlegi helyzetet. A NIF Zrt. álláspontja szerint minden
az elõre tervezett menetrend szerint halad. A kérdésekre

adott válaszokból azért a projekt 2010 végére tervezett meg-
valósulásának akadályai is kiderültek. Pozitív fejleményként
kell látnunk, hogy az úgynevezett halásztelki ág megépítése
bekerült a programba. Ugyan nem az unió által finanszíro-
zott I. ütem részeként, hanem hazai forrásból, az útpénztár
keretébõl.
Rossz hír, hogy némi késedelem itt is mutatkozik. Az ere-

deti program jelenlegi folyamata a megépítéshez szükséges
terület biztosításánál tart. A területek 70%-a áll ren-
delkezésre a munkálatok elkezdéséhez, 90%-os arány szük-
séges. Még folyik az egyezkedés a tulajdonosokkal. Ameny-
nyiben nem sikerül megállapodni, kisajátításra kerül sor.
Ekkor az Államigazgatási Hivatal állapítja meg az árat,
melyet a tulajdonosok bíróságon támadhatnak meg. Itt
utalunk az ügyben jelzett csepeli mintára, ahol a �Csepeli
gerincút� területeit több éves pereskedés után sem tudták
megszerezni. A jogszabályok a terület régészeti feltárását is
elõírják, de miután csak egy rövid szakasz tartozik a hatálya
alá, ez talán sikerülhet a tervezett határidõre. Az idõ min-
denesetre sürget, hisz az Európai Unió felé 2010 novem-
beréig a támogatás elszámolását (a beruházás befejezését)
meg kell valósítani.
Az optimista változat szerint 2009. augusztusban meglesz

a területek 90%-a, 2009 októberére befejezõdik a régészeti
kutatás, 2009 augusztusára megtörténik a kivitelezõ
közbeszerzés általi kiválasztása, 2009 novemberében
megkezdõdhetnek a munkálatok.

Másfél milliárd egy új tervre, a Kis-Duna meg
koszosabb, mint valaha

Gerincút: rettegés a csepeli példától

Kalandtúra:Halásztelkenmárabelsõutakonkerülnekazautósok
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Amédiában is komoly visszhangot váltott ki egy minisztériumi
határozat, amelyben a dunai mederjelleg bejegyzést a nagygátig
kiterjesztették. Minden egyeztetés és a tulajdonosok tájékoztatása
nélkül, csupán a hirdetõtáblára kitûzés igényével kapta meg a
Polgármesteri Hivatal a határozatot.
Hoffman Pál a Magosz segítségét kérte szakértõi álláspont

megfogalmazásához. Három minisztert keresett meg levélben,
amelyben Tököl számára elfogadhatatlannak tartotta a döntést.
A következmények a földtulajdonosokat rendkívül hátrányosan
érintették volna.
A Duna és a nagygát közötti közel 500 ha értékét vesztette

volna, és a mûvelést is állandó veszély fenyegette. Hoffman Pál és
Ágics Péter (Áldás) a HÍR TV nyilvánosságával is élve kapcsoló-
dott az akkorra már országossá nõtt elégedetlenséghez.
A napokban érkezett levél aztán megnyugtató megoldásként

elõször a határozat felfüggesztését, majd megszüntetését tar-
talmazta.
A Szabó Imre miniszter nevében, a Környezetvédelmi és Vízü-

gyi Minisztérium Vízügyi Szakállamtitkárától kapott válasz kitért

a nyári gát helyzetére is. Örömteli, hogy az önkormányzat tulaj-
donában lévõ és eddig is a város és a gazdák összefogásával kar-
bantartott szakasz továbbra is megmarad. Így megelõzhetõ az,
hogy 680 cm magasságig elöntse a Duna a határt, s hogy a
Krusik, Meregyháza mocsaras, szúnyogos területté váljon.

Sikeres fellépés a nagy-dunai meder
kiterjesztése ellen

Évek óta húzódó ügy érkezett fordulópontjához. A Master Sky
Kft. által kezdeményezett zajvédõ övezet kijelölésérõl ren-
delkezett a Légügyi Igazgatóság.
A határozat komoly ellenállást váltott ki a repülõtér

környezetében lévõ településeken. A települések fellebbeztek a
határozat ellen, Halásztelek és Szigethalom számára minden-
nemû repülés elfogadhatatlan, a tököli álláspont végleges
kialakítására a tulajdonos konkrét szándékainak ismeretében
kerül sor. A határozat érthetetlen, hiszen Szigethalom vezetése s
civil szervezetek minisztereknél, képviselõknél tiltakoztak a
repülés ellen. Úgy látszik, erõsebb a Medgyessy-kormány 2004.
évi döntése, mely a repülõtér polgári célú hasznosításáról és
logisztikai célú fejlesztésérõl szól.

Repülõtéri zajvédõ övezet kijelölés

AtökölirepülõtérésaszámítottISOPHONgörbék
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WWeöreöres Sándor Napokes Sándor Napok
Intézményünk tanulói és pedagógusai az iskola névadójához kap-

csolódóan Weöres Sándor Napokat rendezett április 2-án, 3-án és 4-
én. A háromnapos hagyományteremtõ rendezvénysorozaton a város és
az iskola tradícióit elevenítettük fel.
2-án a német nemzetiséghez kötõdõ programok csúcspontjaként a

szekszárdi Magyarországi Német Színház német nyelvû elõadását
láthatták az érdeklõdõk.
3-án a horvát nemzetiségi programok között láthattuk a Tamburi-

ca Táncegyüttes és a Bácska Zenekar produkcióit.
Ekkor került megrendezésre a Weöres Sándor Szavalóverseny terü-

leti fordulója.
4-én a Pest Megyei Közmûvelõdési Intézet, a Weöres Sándor

Általános Iskola és a Szárny-nyitogató Alapfokú Mûvészeti Iskola
közös rendezésében került sor a XVIII. Országos Weöres Sándor Szín-
játszó Találkozó Pest megyei bemutatójára.
A háromnapos rendezvény alatt helytörténeti versenyen is részt

vehettek diákjaink, és ellátogattak a nemrég megnyílt Hagyományok
Házába.

Országos és megyeiOrszágos és megyei
versenyek erversenyek eredményei:edményei:

Alapmûveleti matematika verseny:

Pest megyei forduló
1. helyezett Tarsoly Gergely 7. a

Horvát nyelvi verseny:

Országos horvát szavalóverseny
2. helyezett Vanczó Nikolett 6. a
3. helyezett Jobbágy Szilvia 7. a

Területi német verseny:
2. helyezett Fucskó Bence 3. a
2. helyezett Lõrincz Róbert 3. c

Országos német verseny:
10. helyezett Tarsoly Gergely 7. a
6. helyezett Kiss Regina 8. a
9. helyezett Péteri Gabriella 8. a
13. helyezett Rohacsek Eszter 8. a
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Jöttünk, láttunk, gyõztünk�
2009. 04. 24-én 6 tököli diák �történelmet írt� Korek Károly Györgyné vezetésével.

A sok tanulás ismét meghozta gyümölcsét. Bizonyítják ezt az alábbi helyezések:

6. évfolyam
1. Frey Dániel 6. a
4. Ágics Mátyás 6. a

7. évfolyam
2. Tarsoly Gergely 7. a
5. Patkó Gábor 7. a

8. évfolyam
1. Kiss Regina 8. a
7. Ágics Péter 8. a

Az elõzõ évekhez hûen csak
ennyit írhatok: A név kötelez.
Köszönöm a munkátokat, jövõre veletek ugyanitt. 8. osztályos tanítványaimnak az

új élethez sok sikert és ugyanilyen szép eredményeket kívánok.
Korek Károly Györgyné történelemtanár

Lúdas Matyi a tököli
kórházban

A tököli Fiatalkorúak Büntetés-
végrehajtási Intézetében elhelyezett
fogvatartottak a Lúdas Matyi címû
darabot adták elõ a Büntetés-végrehaj-
tás Központi Kórház fogvatartott
betegeinek részére. A zenés kísérettel
elõadott közel egy órás mûsort a
közönség hálás tapssal jutalmazta.

Meglepett a felkérés, amely egyben
Nochta Tia: Õsszel végem, mint a botnak
címû könyvének az elolvasására is ösztön-
zött. 35 éve dolgozom óvodapedagógus-
ként, így aztán a kíváncsiság is munkálko-
dott bennem, amikor Nochta Tia könyvét
a kezembe vettem. Az elmúlt évek során
akarva-akaratlan, de szembe kellett nézni
azzal a ténnyel, hogy igazán kemény pró-
bára teszik a sokasodó, teljesen egyéni bá-
násmódot igénylõ gyermekek nevelõinek
felkészültségét, pedagógiai képességeit.
Mai világunkban tagadhatatlan, hogy
több, tõlük teljesen független tényezõ ját-
szik közre a problémákat okozó gyerme-
kek viselkedésében. Sok-sok évvel ezelõtt
szinte nem is lehetett hallani a hiperaktív
gyerekekrõl, napjainkban pedig nincs is
olyan kis város, ahol ne élne egy-egy csa-
lád, aki ilyen gyermeket nevel, vagy leg-
alább is megpróbálja nevelni gyermekét.
Sokanmondják, hogy nevelési problémák
azóta vannak amióta gyermeknevelés léte-
zik. A könyv, amelyet az olvasó a kezében
fog, nem egy egyszerû nevelési problémát
mesél el, hanem egy család és egy hiper-
aktív gyermek hétköznapjait, örömét és
küzdelmeit írja le õszinte egyszerûséggel.
A könyv oldalain keresztül eljutunk egy
olyan gyermek világába, ahol szembesü-
lünk azzal, hogy a szociális fejlõdés terüle-
tén az alapvetõ szokások, szabályok betar-
tása igen nehezen megy. Sok hiperaktív
gyermek aminimális elvárásokat sem tud-
ja teljesíteni, az alapvetõ gátlások igen las-
san vagy nem alakultak ki. Hipi-Hopi egy
olyan gyermek, aki végigjárta az összes
közoktatási intézményt, és (sajnos) min-
denhol rövid idõn belül észrevették, hogy
õ bizony nem úgy teljesít, mint a többi.

Hiába igyekszik kétszer jobban bizonyíta-
ni, életében sokkal több volt a kudarc,
mint a siker. Minket, pedagógusokat sem
készítenek fel igazán egy �problémás�
gyermek befogadására. A legszomorúbb
azonban, hogy az ilyen gyermekek nevelé-
sét segítõ intézményi háttérrel sem ren-
delkezünk, így aztán a szülõ és a gyermek
csak hosszas keresés után találjameg a leg-
ideálisabb helyet. A problematikusság fel-
számolása, az azzal való szembesülés csak
folyamatos, kitartó és hosszadalmas peda-
gógiai munkával lehetséges. Egy Hipi-
Hopi felneveléséhez sok türelem, még
több idõ és energia szükséges. A könyvben
szereplõ Mira néni hatalmas igazságot
mondott el a gyermekeknek, amikor így
beszélt hozzájuk:
�Úgy vagyunk jól, ahogy vagyunk.

Amíg fel nem növünk, próbálgatjuk ma-
gunkat, a felnõtteket, és az életet ezen ke-
resztül tapasztaljuk meg. Így természetes,
hogy nem sikerül minden, és meglehet,
hogy közben sokat hibázunk.�
Mennyire igazak ezek a sorok napjaink-

ban!
Minden gyermek más-más nevelési

módszert igényel, csak sajnos néha görön-
gyös út vezet a sikeres és jól alkalmazható
módszerek felismeréséhez. A könyvben
�szereplõ� Hipi-Hopi-nak, nagyszerû szü-
leivel sikerült megtalálni az Õ világában a
lehetõ legjobb utat, és nem hagyták el az
útvesztõben! Nagyon sokunknak példaér-
tékû lehetne Hipi-Hopi családja, azzal a
sajátos megközelítéssel és egyéni hozzáál-
lással, ahogy terelgetik ennek a gyermek-
nek az útját. A könyv eljuttat a felismerés-
hez, hogy bizony rajtunk is múlik, hogy
egy �problematikus� gyermek és annak

családja megszabadul-e a rácsodálkozó te-
kintetektõl, amelyet önhibáján kívül kell
elviselni a környezetétõl. Fel kellene nõni
a társadalomnak arra a szintre, ahol elfo-
gadjuk és megértjük Hipi-Hopi sajátos vi-
lágát. Nem elzárkózunk, hanem kinyitjuk
a kaput elõttük, és emberi módon segíte-
ni kell a beilleszkedésüket a világunkba.
Igen sokszor halljuk, hogy a prevenció, a
kompenzáció, a korrekció lehetõségével
élni kell. Mindezek ismerete, alkalmazni
tudása nemcsak kívánatos lenne világunk-
ban, de szükséges elvárás a mai pedagó-
gusoktól. Remélem, a könyv elolvasása
után sok pedagógus kolléga elgondolko-
dik, milyen MÁS egy Hipi-Hopi élete, és
mennyi tennivalónk van még az Õ vilá-
gukban. Lehet, hogy véletlen, de a köny-
vet díszítõ Op Vesna (aki egyébként
Tökölön élõ és alkotó festõmûvész) fekete-
fehér illusztrációi is felteszik a kérdést
Hipi-Hopi helyett:
----- Elfogadtok Engem, igen-nem? ----
Szinte minden grafikán ott rejtõzködik

a reményt jelentõ napsugár, ami képlete-
sen, de kapaszkodó és útmutató lehet en-
nek a családnak is a remény útjára. Az ég-
be nyúló kezek a segítségért nyújtózkod-
nak. A mi közös felelõsségünk ezeket a
kezeket megfogni, és megmutatni Hipi-
Hopinak a napsugaras utakat rohanó vi-
lágunkban. Jó szívvel ajánlom ezt a köny-
vet mindazoknak, aki átérzik azt, hogy
minden gyermeknek joga van az önkife-
jezésre, önmegvalósításra, joga van tisztá-
ban lenni saját állapotával és lehetõségei-
vel. Bízom abban, hogy ennek a fantaszti-
kus könyvnek az elolvasása után sokan el-
gondolkodnak azon, hogyan tudnának
alkalmassá válni a kis Hipi Hopi-k elfoga-
dására, az együttmûködésre, a közös vilá-
gunkba való együttélés humánus megva-
lósítására.

Bosnyák Simonné óvodapedagógus

Könyvajánló

ÕÕsssszzeell vvééggeemm vvaann,, mmiinntt aa vvaakkáácciióónnaakkÕÕsssszzeell vvééggeemm vvaann,, mmiinntt aa vvaakkáácciióónnaakk
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Elutasították a Szivárvány Óvoda bõvítésére,
felújítására készített tököli pályázatot

Az értesítés szerint a pályázat elérte a támogatáshoz szükséges
pontszámot, azonban forráshiányra hivatkozva az igényelt 70
mFt támogatást nem biztosították.
Hasonló értesítést kaptunk a Gyermekjóléti Szolgálat helyisé-

geinek kialakítására készített pályázat esetében is.
A 43 mFt-os támogatási igényt szintén forráshiányra hivatkoz-

va utasították el.
Természetesen a város költségvetésébõl fokozatosan törek-

szünk ezen épületek állapotának javítására. Ilyen nagyság-
rendû költségvetési pénz azonban évekig nem áll rendelke-
zésre.
Véleményünk szerint a pályázatok kiírásánál a támogatási

keretek meghatározásánál korrektebb fontossági sorrendnek
kellene érvényesülnie, hiszen egy óvoda felújítása, a gyerekek
méltó körülmények közé helyezése fontos cél kell hogy le-
gyen.

Hosszú távú vezetõi megbízások
A képviselõ-testület Giczi Miklós iskolaigazgatót, Erdei

Tiborné és GergicsMárta óvodavezetõket 10 évre bíztameg az in-
tézmény vezetésével.

Helyi média
Napjainkban a médiumok változatos elterjedése átalakítja

mindennapjainkat. A helyi újság mellett az internet, s újabban a
kistérségi médiák színesítik a kínálatot.
Tököl vezetése tudja, hogy a helyi médiumok kiemelkedõ sze-

repet játszanak.
A két legújabb szereplõ, a Lakihegy Rádió és a Dunavidék Re-

gionális Televízió értéket közvetítenek, s a vételkörzet, a kistérség
mindennapi életérõl számolnak be.

Témáik között helyet kapnak az oktatás, a kultúra, az egészség-
védelem s a környezetvédelem egyaránt.
Tököl képviselõ-testülete együttmûködési szerzõdést kötött

mind a rádió, mind a televízió vezetésével, így a tököli esemé-
nyekrõl is tudósítanak.
A rádió az FM107,00MHzhullámhosszon fogható és interneten

a www.lakihegyradio.hu címen, a Dunavidék Regionális Televízió
egyelõre az interneten érhetõ el, a www.dunavidektv.hu címen.
Megállapodás született a Polgármesteri Hivatal, a tököli kábel-

tévé szolgáltató Qualitel Kft. és a Dunavidék Regionális Televízió
között, így áprilistól a kedden és csütörtökön adásba kerülõ mû-
sorok a tököli kábeltévén is láthatók.
Az elképzelések szerint szerdán és pénteken a friss adások, csü-

törtökön és hétfõn az ismétlések, szombat-vasárnap együttes is-
métlések lesznek láthatók.

Városszépítési � zöldfelületi ötletbörze
Tököl évek óta szervezetten, átgondoltan alakítja a várost szé-

pítõ közterületi programjait.
A Zöldfelületi Koncepció és a Városfejlesztési Program alapján

készített látványtervek, régi épületek környékének rendezésén túl
parkok kialakítását is eredményezte. A meglévõ képek mellé új
ötleteket vár a Pénzügyi, Településfejlesztési és Ügyrendi Bizott-
ság. Az így összeállításra kerülõ tervekmegvalósítására nyilvánva-
lóan nincs azonnali lehetõség, de ha évente 4-5 kisebb parkot, ut-
carészletet alakítunk, akkor 3-4 év munkája látványos változást
eredményez.
Tapasztaljuk, hogy örömet jelent a javaslattevõknek, amikor

látványtervben jelenik meg az általuk megfogalmazott gondolat.
Ezúttal is kérjük, hogy gondolkodjanak velünk, tegyenek javas-

latokat Tököl bármely pontjára, helyszínére vonatkozóan, de
örömmel vesszük a közvetlen környezetre, a saját utcát érintõ ja-
vaslatokat is.

XXI. századi városhoz méltó központ kialakítására nyert EU
forrásból támogatást Tököl. Megvalósul a közterület és tér-
rendszer megújítása, településközponti szerepéhez illõ, a mai
igényeket kielégítõ �élhetõbb� reprezentatív környezet kialakí-
tása. A kistérség fõ megélhetési forrásaként megfogalmazott
idegenforgalomhoz jelentõsen hozzájárulhat az új fejlesztés.
Tököl, 2009. május 5. � Az ÚjMagyarország Fejlesztési Terven

belül a Közép-Magyarországi Operatív Program keretében kiírt
Pest megyei településközpontok fejlesztése pályázatán Tököl Vá-
ros Önkormányzata 86 millió forint támogatást nyert. A szerzõ-
déskötés a Kezelõ Szervezettelmegtörtént, azÖnkormányzatmá-
jus elején megkezdte a projekt kivitelezését.
Tököl Város Településfejlesztési koncepciójának kiemelt eleme

a városközpont, azon belül is az egységes, harmonikus belterület
kialakítása. Jelen projekt megvalósításával létrejöhet az élhetõbb,
mai igényeknek megfelelõen rendezett településközpont. A fej-
lesztendõ terület a Kossuth Lajos utca � Piac tér � Mester utca ál-
tal alkotott �U-alakban� körülölelt településközpont, elhelyezke-
dését illetõen kedvezõ helyet foglal el a településszerkezetben.
Megközelíthetõsége megfelelõ parkolóhelyek biztosításával, az
akadálymentes közlekedés lehetõségének kialakításával, az átme-
nõ forgalom csillapításával javulni fog. A területre tervezett funk-
ciók a közösségi terek kialakítására, különbözõ társadalmi cso-
portok és generációk találkozására alkalmasak. A megvalósítás a

város számára egy rendezett, igényes sétálóutca-jellegû, telepü-
lésökológiai és esztétikai szempontból értékes központot eredmé-
nyez. Elkészül 4969 m2 új útburkolat, 2345 m útszegély, 35 db
parkoló, 1980 m2 zöldterület, 112 db forgalomtechnikai eszköz,
25 db utcabútor, kandeláber, 2 db kerékpártároló, és 2 új épít-
mény. A forgalomcsillapított zónák nagysága 4996m2. Négy új te-
lepülési funkció jön létre.
�A beruházás jelentõsen megváltoztatja településünk képét és a

társadalmi közérzetet. Bízunk benne, hogy várhatóan a helyi szol-
gáltatások megerõsödnek, és a vendéglátás felfutása lehetõvé teszi
a helyi termékek (élelmiszer, bor, gyümölcs, zöldség) értékesítését.
Fontos tényezõ, hogy helyben maradhat a munkaerõ, növekszik a
foglalkoztatottság, és nem utolsósorban megnõ az önkormányzat
adóbevétele, csökken a fenntartási költség.� � mondta Hoffman
Pál polgármester.
Az Európai Unió támogatásával, az Európai Regionális Fejlesz-

tési Alap társfinanszírozásával történõ megvalósítás a város szá-
mára egy rendezett, igényes sétálóutca-jellegû, településökológi-
ai és esztétikai szempontból értékes, megfelelõ színvonalú és
funkciógazdag központot eredményez.
Bõvebb információ:
Név/cím: Hoffman Pál
Telefon/fax: 06-24-520-920
E-mail: hivatal@tokol.hu

A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai Regioná-
lis Fejlesztési Alap társfinanszírozásával valósul meg

EU támogatásból megújul Tököl városközpontja
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Tököl Város Képviselõ-testülete a helyi
önszervezõdõ közösségek 2009. évi támo-
gatására az alábbi pályázatot teszi közzé:

Pályázati kiírás
Tököl Önkormányzat Képviselõ-testülete pályázatot hir-

det a helyi önszervezõdõ közösségek anyagi támogatására
vissza nem térítendõ támogatás formájában.
A pályázaton részt vehetnek és pénzügyi támogatáshoz

juthatnak
� bejegyzett egyházak, jogi személyiséggel rendelkezõ tár-
sadalmi és civil szervezetek, valamint alapítványok, ame-
lyek mûködési területe Tököl Város, regisztrált tagságuk
és pontos tagnyilvántartásuk van, valamint üzleti, gazda-
sági tevékenységet nem folytatnak (továbbiakban együtt
bejegyzett szervezet),

� nem bejegyzett szervezetek azok a nemzetiségi, gyermek
és/vagy ifjúsági csoportok, melyek tagjai tököli lakosok és
tevékenységüket tököli székhelyû jogi személyiséggel ren-
delkezõ szervek (pl. önkormányzati költségvetési szer-
vek), vagyis háttér szervezetek segítségével végzik (a to-
vábbiakban közösségek).
A pályázatot pályázati adatlapon lehet benyújtani.
A pályázati adatlap letölthetõ a www.tokol.hu internetes

oldalról, vagy átvehetõ a Polgármesteri Hivatal Ügyfélszol-
gálatán.
A pályázathoz csatolni kell:

� a bírósági bejegyzés másolatát, bankszámlaszámát, ha be-
jegyzett szervezet a pályázat benyújtója

� a tervezet felhasználási cél megvalósítási költségterveze-
tét (megjelölve a teljes költséget feladatonként � részfel-
adatonként, a saját forrásokat és a már elnyert egyéb tá-
mogatásokat).

� a támogatás átutalását befogadó háttérintézménnyel kö-
tött megállapodást, melyben a háttérintézmény bank-
számlaszáma is szerepel.
A pályázat beküldési határideje: a Tököli Tükörben va-

ló megjelenéstõl számított 30 napon belül. A pályázatokat
Tököl Város Polgármesterének címezve (2316 Tököl, Fõ út
117.) kell eljuttatni.
A pályázat elbírálása során elõnyben részesül az a szer-

vezet, közösség, amely állami, önkormányzati támogatás-
ban nem részesül, nincs szponzori tevékenysége, és a támo-
gatás felhasználási célja kapcsolódik az önkormányzati fel-
adatok bármelyikéhez.
A pályázatok elbírálásának határideje: a beküldési ha-

táridõ lejártától számított 30 napon belül, az elbírálásról, a
támogatások odaítélésérõl a képviselõ-testület bizottságai-
nak javaslata alapján a képviselõ-testület dönt.
Figyelem! A vissza nem térítendõ támogatások felhasz-

nálásáról és elszámolásáról szóló megállapodás megkötésé-
rõl és a megállapodás aláírását követõ 30 napon belüli át-
utalásról a GAMESZ (2316 Tököl, Fõ út 117.) gondosko-
dik. Az odaítélt összeggel minden esetben el kell számolni,
a 2009. évi támogatás pénzügyi elszámolási, valamint be-
számolási határideje: 2010. január 31. napja, az elszámolás
2009. január 1 � december 31. között kelt számlákkal tör-
ténhet. Az el nem számolt összeget vissza kell téríteni. Azok
a közösségek, melyek elszámolási és beszámolási kötele-
zettségüknek a megjelölt határidõre nem tesznek eleget, a
2010. évi támogatási lehetõségekbõl kizárják magukat. Bõ-
vebb felvilágosítást az 520-900 telefonszámon lehet kérni,
dr. Firnigel Edittõl.
Határidõ: a kiírásban szereplõ elszámolási határidõn be-

lül folyamatos
Felelõs: a GAMESZ közremûködésével a polgármester

Köszönöm azoknak, akik utolsó útjára elkísérték
szeretett gyermekemet,
ALBERT ANITÁT.

Tisztelettel: Albert Andrásné

�Viszontlátásra � mondom és megyek,
Robognak vonatok és életek,
S bennem legbelül valami remeg,
Mert nem tudom, sohasem tudhatom,
Szoríthatom-e ezt a kezet, amit elengedek.

Viszontlátásra � mondom mégis, mégis.
Viszontlátásra holnap,
Ha nem holnap, hát holnapután,
Vagy, ha akkor sem, hát azután,
Vagy ha nem, hát ezer év múlva.

Viszontlátásra a földnek porában,
Viszontlátásra az égi sugárban,
Viszontlátásra a Holdnak udvarán,
Vagy a Tejút valamely csillagán.�

Reményik Sándor

Köszönöm mindazoknak, akik édesanyánkat,
BEDNANICS ISTVÁNNÉT

utolsó útjára elkísérték!
A gyászoló család

PPPPáááá llll yyyy áááá zzzz aaaa tttt ooookkkk
úúúú tttt éééépppp íííí tttt éééé ssss rrrr eeee

Az új kiírások közül gõzerõvel dolgozunk az útépítési pá-
lyázatok dokumentumain. Mindkét lehetõséget ki kívánjuk
használni. A meglévõ összefüggõ terület feltárást biztosító
belterületi út felújításnál 50-50% a költségmegosztás. Ebben
a programban Ledina dûlõ, Kolozsvári (Betlehem�Csépi
út), Attila köz, Toldi köz, Betlehem köz, József A. u. (Kos-
suth�Alkotmány) utcák szerepelnek.

A földutak szilárd burkolattal való ellátására kiírt pályázat-
nál 30-70% a támogatási arány. Természetesen örülnénk a
Klein Rönnau, Nagy Imre, Mansfeld u., Maléter u., Pong-
rátz u., Szilágyi utcák aszfaltozásának.

Ám feladat marad bõven, hiszen a Rakéta u., Nefelejcs
utca, Bem utca vége, Viola u. vége, Ledina u. vége, Ma-
dách u. vége, Akácos u. (Mester u. � Jegenye sor között),
Jegenye sor, Széchényi u. vége, Ibolya u., Vásártér, Árpád
köz, Zrínyi u., Mester u., Eötvös u., Kölcsey u., Csokonai u.
folytatása, Huba utca folytatása, Szent Erzsébet, Kapiszt-
rán János, Szent Gellért, Szent Imre, Szent István és Szent
Margit, valamint a Csordalejáró állapota szintén gyors

változást igényel.

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik
ÁGICS ANTALNÉ szül.: Marlyn Erzsébet

temetésén részt vettek, sírjára virágot, koszorút helyeztek,
fájdalmunkat enyhíteni igyekeztek.

A gyászoló család
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Mûvelõdés, sport,
közösségek

Tökölön a kötelezõ állami feladatok ellátása
mellett kiemelten fontosak a város jóhírét emelõ,
fiatalokat és idõsebbeket egyaránt szolgáló kul-
turális és sport csoportok, csapatok. A jogszabá-
lyok sokféle megoldást kínálnak, mi a hagyo-
mányos intézményrendszerhez kötve akarunk
eredményeket elérni. A jól mûködõ Mûvelõdési
Központ és Sportcsarnok egyre színesebb prog-
ramkínálatot ajánl, s ez a megújuló tevékeny
közösségeknek is köszönhetõ.
A Városi Sportkör támogatása 18 mFt, szinte

hihetetlen, hogy ebbõl a pénzbõl a labdarúgók az
NB II-ben játszanak, s többek között az FTC-vel is
találkoznak, s a férfi és nõi kézilabdázók is a má-
sodosztályban küzdenek. A Délszláv Tánccsoport
szintén az ország legjobbjai közé tartozik. De
Pesuth Rita szintjére törekszenek a kick-boxosok
is. Válogatott tököli versenyzõ szerepel a ritmikus
gimnasztikások és a fogathajtók között is.
Az iskolai sport az országban jelentõsen elsor-

vadt. Tökölön megmaradtak a délutáni szabad-
idõs foglalkozások, sõt az iskolák közötti
versenyeken is eredményesek diákjaink.
A Mûvészeti Iskola alapítványi mûködése is

egyre nagyobb gonddal jár. A képviselõ-testület
kiemelt figyelmet fordít a 400 gyermeket
foglalkoztató közösség munkájára.
A pénzbeli támogatások mellett nagy segítség

a labdarúgók, kézilabdázók, karatésok, ritmikus
gimnasztikások, fogatosok, táncosok, mûvész-
palánták számára, hogy a város térítésmentesen
biztosítja, sõt fenntartja az intézmények által
használt pályákat, torna- és tantermeket is 14,5
mFt értékben. A közösségek napi mûködése
mellett a város nagyrendezvényeinek, mint a
Summerfest Táncfesztivál, a Lovasnapok,
Szüreti Nap költségvetését is biztosítja.

Fõként ezeknek a szempontoknak
a jegyében készítettük a 2009-es költ-
ségvetést. A február 16-ai rendkívüli
testületi ülésen gyorsan, mintegy 2
órás vita után született meg a döntés.
A testület ellenszavazat nélkül fo-

gadta el, hogy a város 1,264mdFt-ból
gazdálkodik 2009-ben. Errõl kérdez-
tünk meg néhány képviselõt:

Dr. Vass Lucia:
nagyon nehéz
úgy költségvetést
készíteni, hogy a
költségvetés ké-
szítésének idõ-
szaka alatt a gaz-
dasági és jogi fel-
tételek, a tervezés

szempontjai többször módosulnak. Tö-
köl helyzete kedvezõbb, mint a környe-
zõ kistelepüléseké, de kedvezõtlenebb
mint az M0 melletti � hatalmas helyi
adóbevételekhez jutó � településeké.

Ágics Péter: a
költségvetés mû-
ködési bevételei
éskiadásaiegyen-
súlyban vannak,
mûködési hitel
felvételével nem
számolunk, s ez
komoly ered-
mény.
Bosnyák Simon-
né: az állami tá-
mogatások folya-
matos csökkené-
se egyre nehe-
zebbhelyzetet te-
remt az óvodák-
ban, iskolában,
mûvészeti iskolá-
ban. Az intéz-
ményrendszer

átalakításából keletkezõ megtakarítá-
sok, ilyen a Gondozási Központ s a
konyha kiszervezése, vállalkozási szer-
zõdéssel történõ mûködése a BV okta-
tás megszüntetése, az abból fakadó
megtakarítások nem többlet forrást je-
lentenek, hanem az elvonásokat ellen-
súlyozzák. Az elmúlt 7 év legdrasztiku-
sabb költségvetését tartjuk a kezünk-
ben, amely hatalmas önmérsékletet kí-
ván az intézményvezetõktõl és az intéz-
ményekben dolgozóktól. A képviselõ-
testület számára, az elvonások ellenére
kiemelt célja és feladata, hogy az intéz-
mények zavartalan mûködése biztosí-
tott legyen. Ez a költségvetés is biztosí-
ték arra, hogyTökölmindenóvodás és
iskolás gyermeke jó színvonalú ellátás-
ban részesül, és nem várható elutasítás
a felvételi igények elbírálásakor.

Gergics Illés:nem
mondunk le a cik-
lusprogramban
megfogalmazott
céljainkról. Foly-
tatni kívánjuk az
útépítéseket, sõt
egyre fontosabb a
járdaépítés is. Ké-
szülnek a pályáza-
tok a várhatóan
áprilisban kiírásra

kerülõ lehetõségek kihasználására. A
Pesti úti lakótelep belsõútja, a Klein
Rönnau utca, a Bethlen�Kolozsvá-
ri�József A. utca s Gárdonyi�Csoko-
nai, Állomás utca felelhet meg infor-
mációink szerint a kiírásnak. Tervez-
zük az Állomás utca (sínek mellett
Szigethalomig) aszfaltozását is szintén
pályázati forrásból.

Joszkin János: A
családokat sújtó
kormányzati dön-
tések miatt egyre
több a segítséget
igénylõ ember.
Tökölön még erõs
a családok meg-
tartó ereje. Itt
büszke emberek él-
nek, akik figyelnek

egymásra. A lakótelepre költözõknél
gyakoribb a segélyek iránti igény.

Ágics Antal: Tö-
köl rendelkezik sa-
ját helyi adó bevé-
tellel, ezért nem
vagyunk pesszi-
misták a város jö-
võjét illetõen. Intõ
jel azonban, hogy
az önkormányza-
tok nagy része fize-

tési nehézségekkel küzd. Növeli a bi-
zonytalanságot a kormányzati kapko-
dás és fejetlenség, ami az ingatlanadó
bevezetésének tervében is megjelenik.
A város problémáira sosem kaptunk és
nem is vártunk kívülrõl megoldásokat,
tudjuk, csak magunkra számíthatunk.

Malaczkó István:
Az eddigi mérték-
ben segítjük a hor-
vát, német, szerbki-
sebbségek rendez-
vényeit. A Sportkör,
aDélszlávNemzeti-
ségi Táncegyüttes,
a Lovasklub, a Ka-
rate Sport Egyesü-

let s a többi kisebbközösségmûködését.
4,5 mFt-ot adunk a Summerfest Tánc-
fesztivál idei eseményeire.

Megfontoltság, takarékosság,
biztonság

Beruházások, fejlesztések
A pályázati kiírások sokszor olyan fejlesztések-

re késztetik az önkormányzatokat, amelyek fel-
borítják az itt élõk igényei alapján kialakított
fontossági sorrendet.
Tökölön az út- és járdaépítés s a Szivárvány

Óvoda felújítási igénye természetesen megelõzi
a �Városközpont� fejlesztés programját, de osto-
baság lenne az erre a célra kiírt pályázat elpuská-
zása, hisz 100 mFt-os fejlesztésre 86 mFt támo-
gatás érkezik.
Ha a város költségvetésébõl kellene a beruhá-

zást finanszírozni, természetesen az utak és jár-
dák megelõznék a programot. Szervezetfejlesz-
tésre 20 mFt-ot nyert a város, melyet igyekszünk
célszerûen felhasználni. Reméljük, hasznos ta-
nulmányok készülnek a program során, de ha
szabadon dönthetnénk a 20 mFt sorsáról, a ját-
szóterek átalakítására, új eszközök vásárlására bi-
zony nagyobb igény lenne.
Mindig komoly mérlegelés elõzi meg egy-egy

pályázat elkészítését, mert az önrész elõteremté-
se is nagy feladat.

alpolgármester

képviselõ

képviselõ

képviselõ

Oktatási,Mûve-
lõdésiésSport
Bizottságelnöke

Pénzügyi,Tele-
pülésfejlesztési
ésÜgyrendi

Bizottságelnöke

Szociálisés
Egészségügyi

Bizottságelnöke



Tököli Tükör PPPPOOOORRRRTTTTRRRRÉÉÉÉ 15

Kiss Dorottya családja körében vette át a Dies Academicus
kitüntetéses doktori oklevelet és a hozzá tartozó aranygyûrût
Sólyom László köztársasági elnöktõl, mivel tanulmányai során
mindig kitûnõ eredménnyel zárta minden tanévét. A tököli szár-
mazású család ma is gyakori vendég a nagymama, Víg-Milkovics
Gáborné Piac téri otthonában.

Részletek a �Kiváló� címû újság 2008. november 24-ei számából.
� Annak idején miért a gyógyszerészi hivatást választotta?
� A gimnáziumi évek alatt leginkább a biológia és a kémia

foglalkoztatott, és sokáig azt terveztem, hogy az általános
orvoskarra jelentkezem. Aztán rájöttem, hogy sokkal mélyebben
szeretném megismerni a kémia különbözõ területeit, amire
kiváló lehetõséget nyújt a Gyógyszerésztudományi Kar. Ez azért
is jó döntésnek tûnt, mert az orvosi pálya köztudottan sok komp-
romisszumot követel a nõktõl. A gyógyszerészi hivatás kínálta szá-
momra a kémiai ismereteim bõvítésének lehetõségét az
egészségügy területén, és ez a pálya a nõk számára elérhetõbb,
jobban összeegyeztethetõ a családanyai feladatokkal, mint az
orvosoké.
� Gimnáziumi osztálytársai könnyen elfogadták a mindig

kitûnõ tanulmányi eredményét?
� Úgy éreztem, hogy ebbõl sosem voltak feszültségek közöt-

tünk. Nyolcosztályos gimnáziumba jártam, ahol a kezdetektõl az
volt a fõ cél, hogy lehetõlegmindenki továbbtanuljon. Az osztály-
ban nem az volt a sikk, ha nem tanult valaki, mindenki igyekezett
a legjobb tudása szerint teljesíteni, sõt rajtam kívül még két lány
szintén kitûnõ eredménnyel zárt minden tanévet.
� Az egyetemi csoporttársaival sem voltak súrlódásai?
� Nem, mindig igyekeztem segíteni nekik a jegyzeteimmel, a

vizsgára való felkészülésben, és jó kapcsolatunk volt egymással a
csoportban. Más csoportokból néha hallottam negatív megnyil-
vánulásokat, de ezek egy idõ után abbamaradtak, talán azért,
mert személyesen is megismerkedtünk egymással.
� Mikor vetõdött fel önben a tudományos kutatásokban való

részvétel gondolata?
� Utolsó egyetemi éveim alatt kezdtem kacérkodni a gondolat-

tal, hogy tudományos fokozatot szerezzek, de akkor még nem
köteleztem el magam egyetlen téma mellett sem. Az ötödév
során a klinikai gyógyszerészet és a terápia keltette fel az érdek-
lõdésemet, ezért döntöttem úgy, hogy az Egyetemi Gyógyszertár
Gyógyszerügyi Szervezési Intézetében (EGYGYSZI) próbálok
doktori munkát kezdeni. Idõközben dr. Noszál Béla akkori dékán
úrtól terveimtõl eltérõ ajánlatot kaptam. A Richter Gedeon
Gyógyszergyár olyan PhD hallgatókat keresett, akik az egyete-
men, de céges munkaviszonyban vennének részt gyógyszer-
hatóanyag-leadó rendszerek fejlesztésében. Ezért ezzel a témával
kezdtem foglalkozni dr. Zelkó Romána, az EGYGYSZI jelenlegi

igazgatójának témavezetésével, aki köztudottan nagy tapasztala-
tokkal rendelkezik a gyógyszer-technológiai kutatások területén.
� Mennyi szabadideje marad a kutatói munka mellett?
� Arra törekszem, hogy legalább hetente kétszer lehetõségem

legyen sportolni valamit. Az aerobic különbözõ válfajait ûzöm,
illetve ha jó az idõ akkor futni járok, ezenkívül szeretek moziba,
színházba járni és mindenféle zenét nagyon szívesen hallgatok:
könnyûzenét, komolyzenét, operát egyaránt.
� Az egyetemi oktatási feladataira hogyan emlékezik vissza?
� Mivel gyógyszerügyi szervezéstant oktattam, ami távol állt a

kutatási témámtól, ezért ezt a tantárgyat nem tudtam olyan
gyakorlatiasan átadni, mintha a témámmal lenne kapcsolatban,
így annyira nem hiányzik ez a feladat. Biztos vagyok benne, hogy
másképp éreznék, ha ez nem így lett volna.
� Itthon tervezi a jövõjét, vagy külföldi állást is szívesen

elvállalna?
� Alapvetõen itthon szeretnék élni, legfeljebb fél-egy évremen-

nék el külföldre, hogy esetleg valamilyen új technológiai eljárást
elsajátítsak, és azután itthon megvalósítsam. Ebbõl a szempont-
ból kicsit rugalmatlannak tartommagam, a családom ésmég szá-
mos dolog Magyarországhoz köt, amik nélkül nem tudnék
meglenni más országban, ahol esetleg több lehetõségem lenne a
szakmai karrier építésére. Lehet, hogy nagyon idealistának
tûnök, de azt gondolom, ha egy kutató a külföldön megszerzett
ismereteket idehaza tudja hasznosítani, az mindenképpen a
legjobb megoldás az egyénnek és az országnak is.
� Milyen tervei vannak a magánéletében?
� Nagyon szeretnék családot, szerintem egy nõ életében eljön

az az idõ, amikor a karriert háttérbe kell szorítani a családalapítás
érdekében, és amíg a gyermekeimmel fogok foglalkozni, legfel-
jebb csak részmunkaidõben dolgoznék. A hivatás és a család
összeegyeztetésében édesanyámtól nagyon jó példát kaptam,
remélem, követhetem majd azt.

BMD

Aki mindig jelesre vizsgázott
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Születések:
2008. év december�2009. április hó

Németh Gábor szül. 2008. 12. 05.
Forró Eszter szül. 2008. 12. 07.
Czibi Norbert Ádám szül. 2008. 12. 10.
Sallai Petra szül. 2008. 12. 18.
Zbiskó Péter Noel szül. 2008. 12. 19.
Deák Bertold Dániel szül. 2008. 12. 20.
Koncz Laura Emese szül. 2008. 12. 20.
Tóth Viktória szül. 2008. 12. 27.
Nagy Lili Boglárka szül. 2008. 12. 31.
Nagy Lívia Ninetta szül. 2009. 01. 04.
Guzsván János István szül. 2009. 01. 08.
Gulyás Ramóna szül. 2009. 01. 09.
Süveges Anna Erzsébet szül. 2009. 01. 11.
Tari Szemiramisz Gabriella szül. 2009. 01. 14.
Bánki-Ágh Laura szül. 2009. 01. 20.
Kerekes Ádám László szül. 2009. 01. 21.
Nagy-Bardocz Boróka szül. 2009. 01. 21.
Gindl Noel Attila szül. 2009. 01. 25.
Dankó Patrícia Johanna szül. 2009. 01. 28.
Pintér Franciska szül. 2009. 01. 29.
Balogh Roland Rafael szül. 2009. 01. 29.
Forray Henrik Vilmos szül. 2009. 02. 07.
Gonda Tamás szül. 2009. 02. 11.
Kunzer Anna szül. 2009. 02. 13.
Erdei Csongor szül. 2009. 02. 19.
Rodek Dorka szül. 2009. 02. 19.
Pálházi István szül. 2009. 02. 20.
Árvai Jázmin Lilla szül. 2009. 03. 06.
Ondrej Kincsõ Lili szül. 2009. 03. 08.
Tóvai Lili szül. 2009. 03. 11.
Oláh Noémi szül. 2009. 03. 12.
Pandur Borbála Beáta szül. 2009. 03. 17.
Pandur Bernát György szül. 2009. 03. 17.
Baki Sándor szül. 2009. 03. 28.
Rékási Flóra Annabella szül. 2009. 03. 28.
Répászky Dávid Noel szül. 2009. 03. 29.
Nagy Noémi szül. 2009. 03. 30.
Varga Kitti szül. 2009. 03. 31.
Lénárt Kriszta Tímea szül. 2009. 04. 01.
Farkas Cecília szül. 2009. 04. 01.
Szilágyi Johanna szül. 2009. 04. 01.
Eiselt Márk János szül. 2009. 04. 06.
Fekete Szabolcs szül. 2009. 04. 10.
Paska Rudolf szül. 2009. 04. 11.
Czakó Jázmin Csenge szül. 2009. 04. 16.
Gál András szül. 2009. 04. 16.
Versics Lili szül. 2009. 04. 20.
Bendur Izabella szül. 2009. 04. 27.
Varga Izabella szül. 2009. 04. 28.
Bácskai Sára szül. 2009. 04. 30.

Házasságkötések
Cserni János és Péter Zsuzsanna 2008. 12. 10.
Turi Zsolt és Karakó Ildikó Mária 2008. 12. 19.
Kis Csongor és Enyedi Terézia 2009. 01. 10.
Neumann Nándor és Bruck Mária Magdolna 2009. 03. 07.
Józsa Károly és Gergics Anett 2009. 03. 07.

Jámbor József és Seres Mária 2009. 03. 07.
Ferenc István és Taligás Erika Erzsébet 2009. 03. 07.
Ondrej Zoltán és Tornai Katalin 2009. 03. 07.
Szeitl József és Kovács Ilona 2009. 04. 24.
Varsányi István és Molnár Erika Emese 2009. 04. 29.

Halálesetek:
Heilmann Istvánné sz. Gajdos Ilona élt ( 78 ) évet
Szabó Sándor élt ( 40 ) évet
Tóth Lajos élt ( 72 ) évet
Barta Imre élt ( 68 ) évet
Szilvási Imre Lászlóné sz. Kerti Julianna élt ( 98 ) évet
Ujvári Mártonné sz. Nyilas Ágnes élt ( 71 ) évet
Bednanics Istvánné sz. Radnics Katalin élt ( 79 ) évet
Varsádi Ferencné sz. Szomodi Zsuzsanna élt ( 49 ) évet
Kovács Györgyné sz. Mészáros Amália Ilona élt ( 64 ) évet
Marics András élt ( 83 ) évet
László Ida élt ( 86 ) évet
Csurcsia Mátyásné sz. Teichter Emília élt ( 96 ) évet
Fülöp Aranka sz. Sándor Aranka élt ( 69 ) évet
Maczó Pál élt ( 77 ) évet
Szeder Jánosné sz. Zemó Mária élt ( 88 ) évet
Lerner Ferenc élt ( 68 ) évet
Lovász János élt ( 48 ) évet
László József Mártonné sz. Stocker Ágnes élt ( 65 ) évet
Szilvai Józsefné sz. Kovács Erzsébet élt ( 76 ) évet
Székely Béla élt ( 92 ) évet
Wágner Istvánné sz. Ronge Lenke Éva élt ( 82 ) évet
Dudás Józsefné sz. Németh Anna Éva élt ( 77 ) évet
Végh Imre élt ( 89 ) évet
Metka Ferenc élt ( 88 ) évet
Takács Menyhértné sz. Kovács Mária élt ( 83 ) évet
Ásin Mihály élt ( 66 ) évet
Farkas Gyuláné sz. Ruckel Erzsébet élt ( 77 ) évet
Joszkin Oszkár élt ( 46 ) évet
Deák Ferenc élt ( 58 ) évet
Dragovics József élt ( 66 ) évet
Juhász János élt ( 67 ) évet
Csvárics Mátyásné sz. Csizek Jolán élt ( 64 ) évet
Bednanics Istvánné sz. Radnics Katalin élt ( 78 ) évet
Tóth Lajos élt ( 72 ) évet
Milkovics János élt ( 63 ) évet
Buzsik Sándor élt ( 71 ) évet
Jónás János élt ( 32 ) évet
Bacsó Sándor élt ( 47 ) évet
Bartha Imre élt ( 68 ) évet
Marelyin Józsefné sz. Radnics Lúcia élt ( 91 ) évet
Almási Istvánné sz. Piringel Melinda Adél élt ( 56 ) évet
Nyári János élt ( 84 ) évet
Deák Ferencné sz. Deák Anna Teréz élt ( 81 ) évet
Radnics Miklósné sz. Ujvári Matild élt ( 86 ) évet
Bundics Márk élt ( 98 ) évet
Pandur János élt ( 66 ) évet
Radnics Gergely élt ( 68 ) évet

ANYAKÖNYVI HÍREK

Kiadja: Tököl Város Polgármesteri Hivatala
Szerkesztõségvezetõ: Lerner Gábor.

Szedés, tördelés, nyomda: Press+Print Kft.
Kiskunlacháza, Gábor Á. 2/a
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�Csodák néha elõfordulnak, de nem a
labdarúgópályán � kezdte Nagy Lász-
ló, aki a kilencvenes években többek
között az Újpesti TE, míg tavaly a Fel-
csút SE vezetõedzõjeként is dolgozott.
� Tisztában vagyok a realitásokkal, tá-
jékozódtam, mielõtt igent mondtam a
felkérésre, hiszen hatalmas a lemaradá-
sa a csapatnak a még bennmaradást je-
lentõ tizenharmadik helyhez képest. An-
nak is tudatában vagyok, hogy vala-
mennyi mérkõzésünket nyernünk kelle-
ne, miközben a riválisoknak egyetlen
pontot sem szabad szerezniük. Ez szinte
lehetetlen feladat, ám nem is ezért vál-
laltam a felkérést. A legfontosabb, hogy
egy megfelelõ csapat gerincét, alapját
alakítsuk ki, amelyik a nyáron megerõ-
sítve néhány játékossal esé-
lyesként indul harcba az NB
III-as bajnoki címért.�
�Szakmai kihívás számom-

ra, hogy elsõ lépésként né-
hány mérkõzést nyerjek a csa-
pattal � folytatta a szakem-
ber. � Rengeteg a vereség, de
még szembetûnõbb a hetven
kapott gól, amelyhez most
már újabb hármat hozzáad-
hatunk. Ez borzasztó teljesít-
mény, és szeretném kideríteni,
hogy a játékosállomány eny-
nyire gyenge, vagy más prob-
lémák vannak a háttérben. A
Makó elleni bajnokin minden olyan hi-
ba elõjött, amely a kiesés szélére sodor-
ta a csapatot. Rengeteg helyzetet ki-
hagytunk, két brazil játékosunk szemet
gyönyörködtetõ cseleket mutatott be,
csak éppen ezekkel a látványelemekkel
semmit sem értünk el a kapuban, és a
félidõben beküldött román Olimpiu
Bucur bõ félórai játék után bizony leve-
gõ után kapkodott. Az edzéseken fel-
tûnt, hogy a sérülésbõl felépült Gas-
parik András és Vejmola Tamás is ha-

talmas lemaradással küzd. Ezeknek
mind-mind okai vannak, s ennek aka-
rok a végére járni. A Tököl hazai pá-
lyán még nem nyert bajnokit ebben a
szezonban, csupán két gól nélküli dön-
tetlenre futotta, vagyis legalább állítsuk
helyre a csapat renoméját és a szurko-
lók hitét, hogy jövõre visszakerül a gár-
da a másodosztályba.�
�Attól nem félek, hogy megégetem ma-

gam, mert csak olyan klubnál vállalok
munkát, ahol értelmes feladattal bíznak
meg. Néhány napos tapasztalatom alap-
ján semmi olyat nem tudok mondani,
ami miatt rossz érzésem lenne. Persze,
még sok minden változhat a hátralévõ
egy hónapban, de erre a kérdésre inkább
térjünk vissza a szezon után.�

A kispadról nem lehet gólt rúgni
�Bár az eredmények nem ezt mutat-

ják, de sok munkát fektettem a csapat-
ba � kezdte Balogh Gábor. � Az eredmé-
nyek nem, azok vélhetõen csak késõbb
jönnek majd, de azt minden hozzáértõ
elismeri, én a kispadról nem tudom be-
rúgni a helyzeteket, azt a kaputól há-
rom méterre álló játékosnak kellene
megoldania. A tavaszi idényben négy
mérkõzést is egy góllal veszítettünk el,
amelybõl kettõt az utolsó percben kapott

találattal. Most ide sorolom a legutób-
bi, Makó elleni mérkõzést is, bár akkor
már Nagy László vezette a csapatot, de
valami közöm nekem is van még ahhoz
az eredményhez. Sajnos az állandó vere-
ségek görcsösséget okoztak a pályán, pe-
dig szégyenkezésre nem volt okunk, hi-
szen a tízszer akkora összegbõl gazdál-
kodó MTK Budapest II. sem tudott fö-
lénk kerekedni, és a Debrecen II. is csak
az utolsó negyedórában rúgott három
gólt ellenünk.�
A korábbi vezetõedzõ hozzátette, a

klub elöljáróinak abban igazuk van,
hogy az eredmények elmaradtak, ezért
váltani kellett. Hozzátette ugyanakkor,
hogy többször tapasztalta a játékveze-
tõk elfogult bíráskodását a tököli csa-

pattal szemben.
�A tizenegyes mindenhol ti-

zenegyes, még ha kiesõ csapat-
nak kellene megítélni, akkor is.
Mert többször úgy éreztem, a já-
tékvezetõk csak legyintenek, ne-
künk már úgyis annyi az NB II-
ben. Pedig Kazincbarcikán két-
szer is a védõ kezén gurult vé-
gig a labda, de egyszer sem sí-
polt a bíró, majd a Baktaló-
rántháza ellen nulla-nullánál
az egyik játékos kézzel ütötte ki
a kapuba tartó labdát, de a já-
tékvezetõ csak szögletet ítélt a
javunkra. Ezeken utólag kár vi-

tázni, de ha négy ponttal többet szer-
zünk, más helyzetbõl várhatná a csapat
a hajrát.�
Balogh Gábor hozzátette, a Tököl

végre kialakult stílussal rendelkezik, az
erõnlétben is elõrébb lépett, mert
szakmailag a maximumot hozta ki a
csapatból, csak éppen az egyéni hibák
az alapképzettség hiányára vezethetõk
vissza, amelyen nem tud segíteni.

Tõsér Norbert, Sportszelet
2009. május 8.

Nagy László új és Balogh Gábor régi edzõ a csapatról
Tökölön a tisztességes búcsúra készülnekTökölön a tisztességes búcsúra készülnek
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2009. április 17-19-ig Szerbiában, Crvenkában vendéges-
kedett a Weöres Sándor Általános Iskola kézilabda csapata.
Giczi Miklós igazgató és Deák Csaba igazgatóhelyettes,
valamint Sándor Ferencné és Waldmann Erika testnevelõ
tanárok kísérték a tanulókat.
A Tököli Szerb Kisebbségi Önkormányzatot Székelyné

Pejovic Zora, Szusics Péterné és Zsurzsuc Sztevan képviselte.
A fordulatos mérkõzést a vendég csapat nyerte 13:10-es ered-
ménnyel.

�Szeretni kell
a lovat, ha ez
megvan, sok
minden magá-
tól mûködik,
nyerni és veszí-
teni mégis egy
pillanat mûve.�

Nagy várako-
zás elõzte meg a
II. OTP Bank
Lovas Világkupa
budapesti há-
romnapos ese-
ményét decem-
ber 5-6-7-én,
hisz a Papp
László Aréná-
ban sokan sze-
rették volna lát-

ni, és ünnepelni a legjobb fogathajtók gyõzelmét.
Meggyõzõdéssel állíthatom, hogy a Világkupa szervezõi csodá-

latos karácsonyi ajándékkal lepték meg a lovas társadalmat.
A világklasszis négyesfogathajtók szombati és vasárnapi csatája

mellett pénteken a magyar hajtóké volt az Aréna, ahol kettes és
egyesfogatok, illetve pónifogatok szimultán versenye zajlott, ahol
a Tököli Lovas Klub tagja, ifj. Nagy Tibor, a Húskirály Lovas-
udvar SE hajtója világbajnokok skalpját begyûjtve nyert. A fiatal
hajtó rendkívül gyors és fordulékony fogatával esélyt sem adott a
�nagyoknak�, azaz Kecskeméti László és Nyúl Zoltán világbajno-
koknak. A döntõben végül Saru Zsolttal került össze, ahol nagyon
szoros versenyben, egy másodperccel volt gyorsabb.

A speciális versenyszám igen szûk pályán zajlott. Fintha Gábor
a küzdõtéren két egymással szimmetrikus akadályhajtó pályát
épített, melyen egyszerre két fogat versenyzett. Kieséses alapon
jutottak a hajtók folyamatosan tovább, míg az elsõ körben a leg-
jobb idõt produkáló Saru Zsolt már szinte a döntõben érezhette
magát az �idõnyerõ� szabály miatt, azaz neki kevesebb hajtóval
kellett megküzdenie, mint ifj. Nagy Tibornak. Saru lovai így kipi-
henten várták a döntõt, míg ellenfelének a világbajnokokkal
megtûzdelt mezõnyön kellett keresztülvágtáznia.

A 10 fõs kettesfogathajtók mezõnyébõl az elsõ párosításból
meglepetésre ifj. Nagy Tibor jutott tovább a kétszeres csapatvilág-
bajnok Nyúl Zoltánnal szemben, majd Kelemen Balázs és Papp
János versenyében elõbbi nyert és jutott tovább. A harmadik pá-
ros vetélkedésében láthattuk Kovács Szabolcsot és Saru Zsoltot,
melybõl az utóbbi a legjobb (19,90) idõvel egybõl döntõs lehetett.
Nagy és látványos versenyt hozott a tiszakécskei színekben hajtó
Nyíri Zsigmond és a kétszeres világbajnok Kecskeméti László fu-
tama, ahol Nyíri közel 6 mp-cel volt jobb, és megérdemelten lé-
pett tovább a következõ körbe. Az ötödik párosból az üllõi Néme-
di István jutott tovább Erdei Józseffel szemben. A középdöntõben
ifj. Nagy Tibor látványos hajtással, több mint 7 mp-cel verte Ke-
lemen Balázst, és már az elõdöntõbe került. A másik ágon Nyíri
Zsigmond ezúttal Némedi István skalpját begyûjtve jutott be.
Ki lesz Saru Zsolt ellenfele a döntõben, ez volt a kérdés, ami-

kor a két Bács-Kiskun megyei hajtó összecsapott. Ekkor a nagyon
jó formában lévõ ifj. Nagy Tibor 19,22 mp-es idõvel �döntõbe
hajtott�, és ott 18,19-es remek idõvel nyert Saru Zsolttal szemben.
Így nyert ifj. Nagy Tibor, majd Saru Zsolt lett a második, míg a
harmadik helyezettnek járó díjat Nyíri Zsigmond vehette át.
Gratulálok ifj. Nagy Tibornak! Egyúttal kitartást kívánok a to-

vábbi eredmények elérése érdekében.
I. István

Tököli Lovas Klubtag gyõzelme az Arénában

Sváb Foci Kupa
a Tököli

Sportcsarnokban
A Tököli Német Kisebbségi Önkormányzat ha-

gyományos tornáját immár tizedik alkalommal
rendezték a környékbeli települések csapatainak
részvételével. A házigazda Tököl Szigetcsép,
Szigetszentmárton, Taksony és Szigetújfalu csapa-
tait fogadta. A gyõzelmet a hazaiak veretlenül
szerezték meg.
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Nyári edzõtáborozásunk sikeres és eredményes volt. Az év
elején végzett alapozó edzõtábor munkájára építve, felkészü-
lésünkben ismét az állóképesség- és ügyességfejlesztésé volt a
fõszerep.
A tököli parkerdõben, sportcsarnokban és uszodában vég-

zett munka után élversenyzõinkkel Szigetszentmiklós testvér-
városában, Gyergyószentmiklóson folytattuk az õszi felkészü-
lést. A szívélyes fogadtatás mellett sikerült edzõmeccseket is
vívnunk a helyi ökölvívó és taekwondos sportolókkal.
Az õszi versenyidõszakban négy országos és három nem-

zetközi versenyen vettünk részt, ahol összességében több
mint 50 érmet szereztünk.
Az év során a sportegyesület junior korú élversenyzõi dobo-

gós helyezéseket szereztek a felnõtt versenyeken, és Takács
Péter megszerezte a klub elsõ vb bronzérmét foll-contact ka-
tegóriában.
Az általunk rendezett XII. Nemzetközi ELMÛ�Tököl Ku-

pán egyéni összetett eredmények alapján ismét második he-
lyezést értünk el, ez azt jelenti, hogy csapatunk az ország él-
vonalához tartozik.
A versenyidõszak befejezését a nyílt lengyel bajnokságon

való részvétel jelentette, ahonnan négy ezüst- és három
bronzéremmel tértünk haza.
Az évvége az ünneplések sorozatából állt. Önkormányzata-

ink elismerései mellett az idei évben is kiemelkedõ elismerés-
ben részesített Pest Megye Önkormányzata.
A 2008-as �Pest Megye Év sportolója� díjátadáson Takács

Péter és Wágner Vivien utánpótlás kategóriában második
helyezést ért el, ezzel ismét nagy elismerést vívtak ki sport-
egyesületünknek és Tököl és Szigetszentmiklós városának.
Mindent összevetve 2008. évben egy sikeres évet zártunk,

mind csapatépítésben, mind versenyeredményekben.
Köszönetet szeretnénk mondani az Önkormányzat közös-

ségünknek nyújtott támogatásáért és kérjük további erkölcsi
és anyagi támogatásukat.

Kalandosra sikerült az év végi záró versenyünk. A sikeres
ELMÛ�Tököl Kupán való szereplésen felbuzdulva úgy dön-
töttünk, hogy magasra emelve a mércét, megméretjük fiatal-
jainkat egy újabb nemzetközi versenyen.
Már az elõjelek sem voltak biztatóak, mert a csapat három

rutinos versenyzõje közül Laszák Zoltán bokaficam miatt,
míg Takács Péter vakbélgyulladás operációja miatt nem tu-
dott a csapattal utazni. Így egyedül Wágner Vivienre várt az
élharcosi szerep.
A �gond nem jár egyedül� szokták mondani, ez be is követ-

kezett, mert az eredetileg horvátországi Kutinába tervezett
versenyt a Horvát Kick-Box Szövetség belháborúja miatt letil-
tották, és így ott álltunk indulásra készen, tanácstalanul.
Végül a problémát egy huszáros magyar húzással oldottuk

meg és elindultunk a Varsó melletti Tarczyn-ba, Chopin szü-
lõvárosába, ahol a Lengyel Nyílt Bajnokságot rendezték.
A versenyen hét ország, 35 klubból közel 400 sportoló vett

részt. A két szabályrendszerben kiírt küzdelmekben csapa-
tunk jól szerepelt, mivel mindenki érmet tudott szerezni.
Eredmények:
Stop semi-contact szabályrendszerben
Ezüstérem: Olajos Enikõ, Szabó Balázs, Elszaszer Dávid
Bronzérem: Wágner Vivien, Vetor Attila
Light-contact szabályrendszerben
Ezüstérem: Wágner Vivien, Vetor Attila, Olajos Enikõ
Bronzérem: Szabó Balázs

A küzdelmekrõl elmondhatóak, hogy a gyõzelmek nagy él-
ményûek voltak, a vereségek nagy tanulságokat jelentettek.
A versenytapasztalatok növelése mellett a csapatszellem

erõsítésben is nagy szerepet játszott a mostani verseny.
Wágner Vivien sokat segített fiatal versenyzõtársainak, és ezt
biztatásban vissza is kapta mérkõzésein.
Vivien mindkét szabályrendszerben magabiztosan mene-

telt, de a helyi klub világbajnok versenyzõjétõl elszenvedett
veresége miatt, semi-contact szabályrendszerben bronzérmet
szerzett.
A fõ versenyszámának számító light-contact versenyszám-

ban (folyamatos küzdelem) a selejtezõben és a középdöntõben
is fölényes gyõzelmet aratott, és így döntõbe jutott.
A másik ágon a döntõbe jutott 60 kg-os amatõr boksz Eu-

rópa-bajnok és full-contact lengyel bajnok Siwa és az 55 kg-
ban full-contact világbajnok aranyérmes Bródik nagy csatájá-
ból kikerült gyõztessel, Siwa-val került össze.
Siwa látva Vivien elõzõ mérkõzéseit, láthatóan tartott Vivi

lábtechnikájától és nagyon szoros mérkõzést vívtak egymás-
sal. Végül Siwa visszaverte fiatal versenyzõnk trónkövetelõ ro-
hamait és minimális különbséggel megvédte trónját.
Wágner Vivien ismét bebizonyította tehetségét, és az erõs

felnõtt mezõny ellenére 16 évesen ezüstérmet szerzett.

ccssaappaattsszzeelllleemm ééss ffiiaattaallooss lleennddüülleett
SikSikereres évet zártak a kick-boxes évet zártak a kick-boxosokosok



Tököli Tükör EEEESSSSEEEEMMMMÉÉÉÉNNNNYYYYEEEEKKKK 21

A Csepel-sziget több hely-
ségében, köztük Tökölön, if-
júsági hangversenyeket ren-
dez a Filharmónia Kht. En-
nek elsõ elõadását hallhattuk
november 21-én a kultúrház
nagytermében. Jöttek a helyi
iskolások Giczi Miklós igazga-
tó úrral, Halásztelekrõl Pere-
csényi Zsuzsa tanárnõvel,
Szigetszentmiklósról Ruckel
Józsefné tanárnõ és Bártfai
Ida tanítónõvel. Így a gyere-
kek mintegy 210-en moco-
rogtak a kezdésre várva.

A kezdés váratlan volt, mert mûsor helyett az iskolások beme-
legítéseként a �Tavaszi szél vizet áraszt� kezdetû népdalt közö-
sen énekelték a közönséggel.
Thész Gabriella, a kórus karvezetõje mûsorvezetõként is gya-

korlott benyomást keltett. Figyelemfelkeltõ kérdéseire röpköd-
tek a kezek a magasba, és jöttek a válaszok. Többnyire jól felel-
tek a gyerekek, de volt �érdekes� válasz is.

Amûsor kezdetén háromMarenziomadrigál hangzott el igen
tisztán énekelve. Közben a gyerekekkel elemezve nagy sikerrel,
az imitációs /ismétlõ/ szerkesztés szép példáját hallhattuk. A jó
megfejtést jutalom követte, volt, aki CD-lemezt kapott.
Ezután angol madrigálok következtek.
Purcell: �Arthur király� címû semiopera /nemcsak énekelt/

szerzeményébõl részletek hangzottak el a gyermekkarral elõad-
ható válogatásban.
Britten: �Péntek délutánok� c. mûvébõl részleteket hallva el-

jutottunk a XX. századi kórusmûvekig. Néhány koreográfia is
belefért az elõadásba.
Rutter: Holnap ünnep lesz madrigálja megfelel a címnek.

Gyermeki méltósággal elõadva koronája lett a bemutatkozás-
nak. Öt leány elsétálva a hallgatók között, hátulról énekelve, na-
gyon meglepõ, szép hatást ért el, miközben a kórus halk �kísé-
rete� hangzott.
Dicséret illeti a Gyermekkar tiszta hangzású énekét.
Köszönet a kórusvezetõ Thész Gabriellának, a zongorakísére-

tet adó Novák Anikónak.
Köszönet a programokért a szervezõ Dvorák Marianna ének-

tanárnak.
/Rohacsek M./

Komolyzene fiatalokkal

A házaspár több mint 5 milliót nyert az RTL Klub vetélkedõ-
jében, így már nem kell attól rettegniük, hogy mit hoz

számukra a holnap.

Király János és felesége, Ildikó élete, legalábbis anyagi vonat-
kozásban, nem sokban különbözik sok-sok magyar családétól: te-
le vannak visszafizetendõ hitelekkel. És az õ autókölcsönük rész-
lete is hónapról hónapra emelkedik. Ráadásul Ildikóék tavaly,
még a válság kirobbanása elõtt vettek Tökölön egy házat � 30 évi
részletre. �Ez legalább forinthitel � árulja el a 34 éves fiatalasz-
szony, aki gyesen van kisebbik gyermekével. � A hitelt az én ne-
vemre vettük fel, mert a férjem huszonegy évvel idõsebb nálam,
így õ már nem is kaphat pénzt ilyen hosszú idõre.�
Már ennyi adóssággal is szinte lehetetlen megbirkózni, de nekik

ott vanmég két személyi kölcsön is, hogy fizetni tudják korábbi tar-
tozásaikat, és valahogy megéljenek a két kicsi gyerekükkel. János
postavezetõi fizetése igencsak átlagos, a gyesen lévõ asszony pedig
húszezer forintot kap. Miután mindent kifizettek, hatvanezer fo-
rintjukmarad ennivalóra, egyáltalán az életre. �Évrõl évre egyre ki-
látástalanabbá vált a helyzetünk �panaszolja az asszony. �Mármin-
den lehetõséget megpróbáltunk, lottóztunk, kenóztunk, a férjem a

négylevelû lóherét is gyûjti. Végsõ elkeseredésünkben beszéltem rá
Jánost, hogy próbálkozzunk meg a Széf címû játékkal, hátha ránk
mosolyog a szerencse. És így is lett! Most végre fellélegezhetünk.
Még most is alig hiszem el, hogy nyertünk. A férjem annyira meg-
örült a pénznek, hogy szinte önkívületbe esett. Állítja, nem is em-
lékszik a részletekre. Boldogok vagyunk, hogy végre nem kell azon
törni a fejünket, hogy mit hoz a holnap, s mit teszünk az asztalra a
gyerekeink elé.� Story magazin

JJJJóóóóllll   jjjjááááttttsssszzzzooootttt tttt   aaaa   KKKKiiii rrrráááá llll yyyy   hhhháááázzzzaaaassssppppáááárrrr
5 mFt-ot nyert a Tököli Posta vezetõje

Új helyen a Tököli Védõnõi Szolgálat
Elfoglalta az új helyét a Tököli Védõnõi Szolgálat, melyre a

város központi helyén minden igényt kielégítõ körülményt te-
remtett a képviselõ-testület. A védõnõi szolgálat átköltöztetésé-
vel felgyorsulhat amegüresedett régi egészségház hasznosítása.
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Elkészült a Tesco áruház Tökölön.
Az új tököli hipermarket a reptér közelében, az új Air-

port Center Bevásárlóközpontban található. Az áruházlánc
már a nyitás napjától, térítésmentesen igénybe vehetõ
buszjárattal igyekszik a gyalogosan érkezõ vásárlók életét
megkönnyíteni. Azok számára, akik pedig autóval közelítik
meg az áruházat, 455 férõhelyes ingyenes parkoló áll ren-
delkezésre. Az új áruház több mint 160 embernek ad köz-
vetlenül munkát, a Tesco Üzletsoron található kisboltok
(óra-ékszer, bizsu, virág, trafik, Vodafone és használt mobil,
lottózó, nyílászáró referenciabolt, autószalon, utazási iroda,
háztartási és herbária bolt, szolárium, pénzváltó, valamint
kávézó és kínai étterem) alkalmazottai pedig tovább növe-
lik ezt a számot.
A tököli hipermarket kínálatában mintegy harmincöt-

ezer különbözõ termék található. Már a nyitás napjától
kezdve a húsvéti ünnepi menü elengedhetetlen kellékei
gazdag kínálatával és nyitási, valamint hétrõl hétre változó
akciókkal várja a betérõ vásárlókat az új komplexum.
Tökölön a város közalapítványa részesül az 5 forintért ér-

tékesített bevásárlószatyrokból befolyt összegbõl, ily módon
az áruházlánc a munkahelyteremtésen túl hozzájárul a vá-
rosban élõ hátrányos helyzetû gyermekek és fiatalok támo-
gatásához is.

Meghívottvendégeknyitáselõtt

PolgármesterekelsõlátogatásaaTesco-ban

ATökölSzociálpolitikaiFejlesztéséértAlapítványvezetõiátvették
az500eFtadományt

HipermarkHipermarket a váret a városbanosban
Százhatvan munkahelyet teremtett a Tesco Tökölön

Impozánslátványkívülésbelül
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Gyászoltak a sportolók, gyászolt az ország
Elfogadhatatlan módon megnõtt az erõszakos halált okozó bûncselekmények száma Magyarországon.
Kiskunlacháza, Csepel, Ráckeve szinte szomszédtelepülések, ahol mérhetetlen gyászt okozott a brutális erõszak.

Országokat rázott meg a Veszprémben cigányok által elkövetett támadás, melynek során kiváló kézilabdások váltak
áldozattá. A szerb Zarko Sesum, a horvát Ivan Pesic súlyosan megsérült, a román Marian Cozma életét vesztette. Több
ezres gyászoló tömeg, megrázó és felemelõ pillanatok a csapat és az édesapa életében mind egy kivételes, mindenki által
szeretett ember elvesztésérõl szólt. A kézilabdázók országszerte, így Tökölön is gyertyagyújtással, mécsesekkel
emlékeztek Cozmára, tiltakozva a brutális erõszak ellen.

A Doni Hõsökre emlékeztekA Doni Hõsökre emlékeztek
Ökumenikus szentmisén emlékeztek a II. világháború súlyos magyar veszteségekkel járó eseményére.

A méltóságteljes megemlékezés a Hõsök terén koszorúzással fejezõdött be.

Június 7-én Európai Parlamenti választásokat tartanak Magyarországon.
A választás nagy jelentõségû minden magyar ember számára. Az országnak új irányra van szük-

sége, hogy kilábaljunk a jelenlegi súlyos bajokból.
19 évvel a rendszerváltoztatás után már egyre inkább átérezzük egy-egy választás felelõsségét. Az

öt évre szóló választás európai és nemzeti kérdésekrõl szól. Következményei új irányba terelhetik, fel-
gyorsíthatják a magyarországi változásokat is.
Sokkalmélyebben vagyunkésnehezebbkörülményekközött élünk,mint öt évvel ezelõtt. Elég, ha csak

a forint-euró árfolyamváltozásra gondolunk. Hamármost euróval fizethetnénk, nem értékelõdnének le
ingatlanjaink, nem rettegne több százezer ember a megemelkedõ banki törlesztõrészletek miatt.
A választás lehetõséget teremt arra, hogy a többség együttes erõvel kihúzza az országot a kátyúból,

amibe bele sem szabadott volna kerülnie. A szavazás néhány percet vesz igénybe, ám lehetõség, mert
beleszólhatunk jövõnk alakulásába.
Szavazzunk!

Európai PEurópai Parlamenti Választásarlamenti Választás
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Emelkedett hangulatú prog-
ram során avatták a magyar
költõ dombormûvét,melyet az
erdélyi szobrász, Hunyadi
László készített.

A Mûvelõdési Központ
elõcsarnokában elhelyezett
emléktábla avatásán Bos-
nyák Simonné, az Oktatási,
Mûvelõdési és Sport Bi-
zottság Elnöke köszöntötte
a jelenlévõket.

Hoffman Pál polgármester bevezetõjében összekötötte Wass Albert életét a kommunista diktatúra áldozatairól szóló megemlékezés-
sel. Ezt követõen dr. Losonci Miklós mûvészettörténész méltatta Wass Albert életmûvét és irodalmi munkásságát.
Barcs János költõ, Wass Alberthez írt versét követõen � melyet Barcs János mondott el � Hoffman Pál polgármester és dr. Losonci

Miklós leleplezték a dombormûvet.
Az ünnepség után Simó József elõadómûvész a Czegei Wass Albert hagyaték gondozója és az Ismerõs Arcok zenekar idõnként meg-

rendítõ hangulatú zenés estjét hallgatták a jelenlévõk.

IIddeejjee kkeemméénnyyeebbbbeenn kkiimmoonnddaannii aazz iiggaazzssáággoottIIddeejjee kkeemméénnyyeebbbbeenn kkiimmoonnddaannii aazz iiggaazzssáággoott
A keresztény, nemzeti értékrend s a magyarság ügyei iránti elkötelezettség 18 éve meghatározók Tökölön.
Emlékhelyeket alakítottunk ki: országzászlót, 56-os és II. világháborús emlékmûveket állítottunk, Maléter Pál-szobrot avattunk,

visszaállítottuk a Turul madarat.
Méltó nemzeti ünnepi megemlékezéseket tartunk március 15-én, augusztus 20-án és november 3-án.
Azért tesszük ezt, mert tudjuk, hogy ezek az ünnepek és helyszínek példát adnak.
Nincs két évtizede, hogy szabadon mehettünk az 56-os kopjafához, hogy emlékezhettünk a Hõsök napján vagy a Trianoni évfor-

dulón.
És annak is csupán néhány éve, hogy a kommunizmus bûneirõl beszélhettünk.
Megrendítõ történeteink vannak tököli családok életébõl. Kitelepítésrõl, malenkij robotról, szövetkezetbe kényszerítésrõl, csalá-

dok, tehetséges emberek háttérbe szorításáról.
Most azonban nem saját tököli történeteinkrõl szólunk, nem a helyi áldozatokról, hanem egy jelképessé vált magyar sorsról, Wass

Albert életérõl.
Alig több mint 10 éve, hogy a magyarság megismerte, megismerhette az erdélyi író regényeit, verseit. Az itt lévõknek ismerõsök

hõsei, szenvedélyes versei. Azonban sokan nem hogy mûveit nem ismerik, de Wass Albert nevét sem hallották.
Pedig Wass Albert élete valóban áldozat, s jellemzõ hogy a kommunista diktatúra késõi örökösei még most is félnek tõle.
Szinte jelképes, hogy a magyar Belügyminisztériumban 1996-ban megtagadták tõle a magyar állampolgárságot. Csakúgy mint

álságos kampányukkal 2004. december 5-én a több millió elszakított magyartól.
A tisztaság, a jellem, a végtelen hazaszeretet megijesztette õket.
A megemlékezés fontos, de nemcsak a visszatekintés a kivételes emberi sors és az életmû felidézése miatt. Egy ilyen ünnep, a ta-

lálkozás alkalmat jelent a szembesítésre és a szembenézésre is.
Ideje keményebben kimondani az igazságot. Hogy ne ismétlõdhessen meg mindaz, amin szüleink keresztülmentek, s hogy a ma-

gunk sorsára mint értelmesen megélt, s nem elpazarolt életre gondolhassunk.

WWaassss AAllbbeerrtt eesstt ééss aa kkööllttõõ ddoommbboorrWWaassss AAllbbeerrtt eesstt ééss aa kkööllttõõ ddoommbboorr ----
mmûûvvéénneekk aavvaattáássaa TTöökkööllöönnmmûûvvéénneekk aavvaattáássaa TTöökkööllöönn
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Simó József színmûvészSimó József színmûvész Az Ismerõs ArAz Ismerõs Arcok zenekcok zenekarar

DrDr. LosonciMiklós avatóbeszéde

. LosonciMiklós avatóbeszéde


